
PROTOKÓŁ  Nr IV.6.2019 

z obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 23 stycznia 2019 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko  

i Marek Szponar, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy 

obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady IV Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.03 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co stanowi  o prawomocności obrad IV Sesji 

Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził Pan Andrzej Woźniak Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 

- wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, oddane zostały w pełnym brzmieniu - 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w związku z tragiczną śmiercią Prezydenta Gdańska Pawła 

Adamowicza, chciałam państwa poprosić za chwilę o minutę ciszy dla uczczenia Prezydenta 

Gdańska. Ja nie będę wygłaszać żadnych przemówień w tej chwili. Państwo w osobnym jakby 

geście, z tego co przeczytałam, jakby tutaj z inicjatywy pana radnego Jacka Mikołajczyka, też 

uhonorowaliście pana Prezydenta. Samorządowcy i część mieszkańców również – to takie drugie 

spotkanie w tym zakresie. Tak jak mówię, ta cisza, która była – przynajmniej na tym drugim 

spotkaniu – ona była, ona sama za siebie mówiła. 

 Proszę państwa o powstanie i uczczenie minutą ciszy Prezydenta Gdańska. 

 

 … 

 

 Dziękuję bardzo. Proszę usiąść. Proszę państwa, jesteśmy już w pełnym składzie 21 radnych. I ja 

odczytuję proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad II i III Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice 

na 2019  rok, oraz: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego  

             Komisji Rozwoju  Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej,  

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami 

zmian w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz 

-Laskowice na lata 2019 - 2026. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII.247.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich oraz Zarządów 

Osiedli. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Finansów Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Kultury, Oświaty, Sportu  

i Zdrowia Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw 

Mieszkaniowych Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

18. Informacja dotycząca wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice z uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 

19. Komunikaty organów Gminy. 

20. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Proszę państwa, czy do zaproponowanego porządku obrad macie państwo radni jakieś uwagi? Nie 

widzę. W takim razie … Dobrze. Proszę państwa, przed głosowaniem porządku bardzo uprzejmie 

proszę państwa o potwierdzenie obecności na sesji. 

Dziękuję bardzo, wszyscy państwo radni są obecni. I, proszę państwa, jeżeli nie ma uwag do 

porządku obrad, bardzo uprzejmie proszę kto z państwa radnych jest za zatwierdzeniem porządku 

obrad IV Sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto z państwa 

radnych jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

 

Porządek obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad II i III Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2019  

rok, oraz: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju  Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej,  

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian  

w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -

Laskowice na lata 2019 - 2026. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII.247.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich oraz Zarządów Osiedli. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw 

Mieszkaniowych Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach na 2019 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady  Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

18. Informacja dotycząca wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice  

z uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 

19. Komunikaty organów Gminy. 

20. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i jeszcze proszę państwa, informuję wszystkich uczestników sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w 

Jelczu-Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych 

w zakresie wizerunku i głosu. 

 Proszę państwa, przechodzimy do punktu drugiego. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Przyjęcie protokołów z obrad II i III Sesji Rady Miejskiej. Będziemy 

głosować to osobno. Czy do treści protokołu z obrad II Sesji ktoś z państwa radnych chciałby 

wnieść jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z obrad II Sesji proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto z państwa jest 

przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia protokołu z obrad II Sesji Rady Miejskiej głosowano w następujący sposób: 
 
  za  -           21 (jednogłośnie) 
  - protokół z obrad II Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 
 

Przechodzimy do przyjęcia protokołu z obrad III Sesji Rady Miejskiej. Czy państwo radni 
mają jakieś uwagi co do treści tego protokołu? Nie widzę. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem protokołu proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę 
podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 
przycisk. 

 
W sprawie przyjęcia protokołu z obrad III Sesji Rady Miejskiej głosowano w następujący sposób: 
 
  za  -           21 (jednogłośnie) 
  - protokół z obrad III Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3. 

  Proszę państwa, ja mam informacje i komunikaty następujące: 

- w dniu dzisiejszym, w Szkole nr 1 o godz. 18.00 odbywają się jasełka oraz wręczenie 
wyróżnień dla najzdolniejszych uczniów; 

- w piątek dostaliśmy – wszyscy radni – zaproszenia na uroczystości w Szkole nr 3 i tam od 
godziny – pierwszy blok to jest 8.35 to odbywa się uroczystość w Szkole przy ul. Prusa.  
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O 10.00 i o 12.00 uroczystości odbywają się w Szkole przy ul. Hirszfelda. I informuję 
państwa, że z ramienia Prezydium w tym pierwszym bloku – 8.35 – będzie brał udział pan 
Przewodniczący Krzysztof Woźniak. O godz. 10.00 będzie brała udział pani 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia pani Janina Hernas.  
I o godz. 12.00 również pani Przewodnicząca i z ramienia Prezydium pan Przewodniczący 
Ireneusz Stachnio.  

Przypominam państwu, że w piątek o godz. 18.00 jest Gala Wolontariatu „Zielony Parasol”  
i państwo mieliście tam do odpowiedniego dnia potwierdzić swoją obecność. Gdyby ktoś się 
jednak jeszcze zdecydował to proszę dać znać do Biura Rady. 
To jest tyle moich komunikatów. Dziękuję bardzo.  

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 4: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

 Oddaję panu Burmistrzowi głos. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, poinformuję państwa 

o ważniejszych decyzjach wydanych w formie zarządzeń. I tak, został ogłoszony konkurs otwarty 

ofert na realizację zadań publicznych określonych w Programie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 w ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego oraz wolontariacie, na rok 2019. Treść ogłoszenia została 

przedstawiona na tablicy ogłoszeń Urzędu, na stronie internetowej Urzędu oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej. W ślad za tym powołałem komisję konkursową w składzie: 

Przewodniczący – Marek Szponar - Z-ca Burmistrza, dalej, pani Alicja Zegar – pracownik Urzędu 

Miasta i Gminy, dalej, pan Aleksander Bajsarowicz – przedstawiciel Miejsko – Gminnego 

Zrzeszenia LZS, dalej, pan Piotr Piechota – przedstawiciel Towarzystwa Siatkarskiego Volley z 

siedzibą w Jelczu-Laskowicach oraz pan Krzysztof Bochnia – przedstawiciel Stowarzyszenia 

Tęcza z siedzibą w Jelczu-Laskowicach. 

 Również wydałem zarządzenie w sprawie przyznania nagrody sportowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice za rok 2018. I te nagrody otrzymali panowie: Bartosz R. w wysokości 4.000 zł oraz 

pan Mateusz R. w wysokości 5.000 zł za zdobycie medali w Mistrzostwach Polski w kolarstwie. 

 Ponadto Gmina nie skorzystała z pierwokupu działki położonej w Dziuplinie o powierzchni 1043 

m
2
, za wartość 57.300 zł. 

 Pozostałe decyzje, proszę państwa, zostały państwu przedstawione w formie projektów uchwał na 

dzisiejszą sesję. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Romuald Piórko, proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jest rozstrzygnięty przetarg. Już 

państwo wiecie, że dzisiaj, po przyjęciu uchwały budżetowej, zostanie podpisana umowa na 

realizację zadania P&R w Miłoszycach przy stacji kolejowej, droga Kolejowa do ul. Głównej. 

Kolejne, w przygotowywaniu jest przetarg na rekultywację trzech zbiorników, które będą 

realizowane w tym roku, to jest: Chwałowice – zbiornik, Miłoszyce i Jelcz-Laskowice przy  

ul. Kasztanowej. I zarówno pierwsze, jak i drugie zadanie będzie dofinansowane w 85%. Tyle z 

przetargów. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, na podstawie art.30a ust. 5 ustawy  

z dnia 26 stycznia 1982 r. Karty Nauczyciela chciałbym Wysoką Radę zapoznać ze 

sprawozdaniem dotyczącym wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego jeśli chodzi o szkoły prowadzone przez Gminę Jelcz-Laskowice.  

I tak, proszę państwa, jeśli chodzi o osiągnięcie wskaźnika określonego w art. 30 ust. 3 Karty 

Nauczyciela, Karta określa, że: 

- nauczyciel stażysta powinien osiągnąć 100%, 

- nauczyciel kontraktowy 111%, 

- nauczyciel mianowany 144%, 

- nauczyciel dyplomowany 184%. 

I tak, średnie wynagrodzenie w dwóch okresach, czyli od 01 stycznia do 31 marca, odpowiednio 

powinno wynosić: 

- stażysta – 2.752,92 zł, 

- kontraktowy – 3.055,74 zł, 
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- nauczyciel mianowany – 3.964,20 zł 

- i nauczyciel dyplomowany – 5.065,37 zł. 

I odpowiednio w okresie od dnia 01 kwietnia do dnia 31grudnia 2018 r.: 

- stażysta – 2.900,20 zł, 

- kontraktowy – 3.219,22 zł, 

- mianowany – 4.176,29 zł 

- dyplomowany – 5.336,37 zł. 

I tak, proszę państwa, suma iloczynów średniej liczby etatów i średnich wynagrodzeń, o których 

mowa w art. 30 ust. 3 Karty Nauczyciela ustalonych dla okresów obowiązywania poszczególnych 

kwot bazowych wynosi: 

- stażysta – 365.066,18 zł, - oczywiście mówię o łącznie wszystkich etatach, 

- kontraktowy – 1.118.199,41 zł, 

- mianowany – 2.314.756,57 zł 

- i dyplomowany – 7.396.750,53 zł. 

Jeśli chodzi o wydatki poniesione w roku na wynagrodzenia w składnikach wskazanych w art. 30 

Karty, to jest odpowiednio: 

- stażysta – 381.471,75 zł,  

- kontraktowy – 1.241.453,01 zł, 

- mianowany – 2.471.029,73 zł 

- i nauczyciel dyplomowany – 7.771.105,04 zł. 

I ostatnia już rubryczka, czyli kwota różnicy, czyli kwota wypłacona powyżej tego co wynika  

z Karty nauczyciela. Po raz kolejny nasza Gmina tutaj się wywiązała z obowiązku wynikającego  

z Karty i jest to wypłacona kwota wynagrodzenia wyższa. I odpowiednio : 

- stażysta – 16.405,57 zł,  

- kontraktowy – 123.253,60 zł, 

- mianowany – 156.273,16 zł 

- i dyplomowany – 374.354,51 zł. 

To jest kwota różnicy wynikająca z wszystkich oczywiście etatów. Proszę państwa, oprócz tego 

oczywiście, ta tabela, to sprawozdanie zostało przekazane do Biura Rady i można z nim się 

szczegółowo zapoznać jeżeli będzie taka państwa wola. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. To są wszystkie informacje Burmistrza o podejmowanych 

działaniach pomiędzy sesjami. Czy państwo radni mają co do tych informacji jakieś zapytania? 

Nie widzę. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 5: Sprawy samorządowe. Czy 

w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Łukasz Dudkowski, później pan 

radny Jacek Załubski. Bardzo proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, krótka informacja 

wcześniej uzgodniona z panią Przewodniczącą, w sprawach samorządowych. Informujemy, że  

w dniu 22 stycznia powstał w Radzie Miejskiej Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Ze swojej 

strony deklarujemy pełną współpracę, jesteśmy otwarci na wszelkie inicjatywy zmierzające do 

poprawy życia w naszej małej ojczyźnie. Skład Klubu: Karolina Kolado, Ireneusz Stachnio, Julian 

Kozłowski, Tomasz Rygielski, Michał Pakosz i Przewodniczący - Łukasz Dudkowski. To tyle, 

dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski, bardzo proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo za udzielenie mi głosu. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, 

Szanowni państwo, ja chciałbym poruszyć dwa tematy. Jeden temat związany z naszą Pływalnią 

Miejską, ale to jakby za chwileczkę. Jeszcze mam jedno pytanie tylko do pana Burmistrza Piórko 

na temat progów zwalniających na ul. Oleśnickiej – czy pan może wie dlaczego początkiem 

listopada progi zostały sfrezowane i tych progów już nie ma? Tam jest asfalt lekko wzruszony,  

a jak dobrze pan wie tam woda może infiltrować, są mrozy więc może powodować jakieś 

pęknięcia nawierzchni. I czy pan może coś na ten temat wie?  

 Drugi temat związany jest Pływalnią Miejską - cieszę się, że jest pan Kierownik Pływalni 

Miejskiej – ja go pokrótce naświetlę i prosiłbym też o odniesienie się do tego tematu. Otóż, 

problem – z tego co wiem – był też poruszany w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej przez 

radnego Babskiego, dotyczył on tak naprawdę funkcjonowania naszej Pływalni i godzin otwarcia 
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basenu. Jak dobrze wiemy basen, Pływalnia Miejska otwarta jest od poniedziałku do soboty od 

godz. 10.00, w niedziele od godz. 11.00. Jest to tak nieprzerwanie praktycznie od kilku, kilkunastu 

lat – wcześniej nie mogłem takich danych sprawdzić, ale na pewno od ładnych kilku lat ten basen 

jest w ten sposób otwierany. Ostatnio udało się kiedy przed świętami udałem się do pana 

Kierownika z prośbą taką, że wiele osób nie może korzystać z basenu i z prośbą o możliwość 

rozważenia otwierania tego basenu wcześniej. No i pan Kierownik przychylił się do prośby, 

przeanalizował sprawę, jednak otworzył basen tylko w dwa dni od godz. 8.00. Moja prośba była 

taka żeby ten basen był otwierany jednak od godz. 6.00 ze względu na to, że wiele osób 

popołudniami nie może korzystać z basenu, ponieważ basen jest przepełniony, bardzo dużo sekcji 

trenuje na basenie. No w dzisiejszych czasach, kiedy nasze społeczeństwo nastawione jest na 

zdrowy tryb życia, takie usługi jak basen czy większa dostępność Centrum Sportu powinny być 

jakby dla mieszkańców i powinny być otwierane wcześniej. Mamy dużo sekcji, które się 

rozwijają: Manta się rozwija, mamy sekcję triathlonową, która się rozwija, firmy wykupują 

baseny, pakiety sportowe i często jest, no ludzie przychodzą, odbijają się od ściany, nie mogą 

skorzystać z basenu. Ja rozumiem, że są pewne trudności z wdrożeniem tego – nie wiem z czego 

one wynikają – ale mam takie trzy przykłady, które chciałem przedstawić, porównanie trzech 

obiektów tutaj w naszej najbliższej okolicy i o godzinę jakby koszty opłacalności otwierania tego 

basenu wcześniej. Kontaktowałem się z zarządem basenu w Oleśnicy, w Strzelinie i w Oławie,  

i przedstawię państwu trzy takie jakby statystyki średnie z trzech miesięcy. Oława, Strzelin  

i Oleśnica, wszystkie baseny otwierane są od godz. 6.00 od poniedziałku do niedzieli, czyli cały 

czas. Oława – 32.000 mieszkańców, średnia odwiedzin w tych dwóch godzinach to jest 40 osób. 

W Strzelinie 12.000 mieszkańców, średnia liczba odwiedzin w trzech miesiącach jest to 20 osób w 

tych dwóch godzinach. I Oleśnica, jest to 35 osób. Są to dane sprzed paru dni uzyskane od 

dyrekcji tamtych obiektów. No i tutaj nietrudno jest policzyć i oszacować potencjalną ilość 

odwiedzających nasz basen, nawet przyjmując 15 osób jest to liczba wystarczająca na to żeby 

zatrudnić dodatkowy etat na basenie. Bo rozumiem, że problemy w otwieraniu tego basenu są 

związane z etatem – tu chyba pan Kierownik zaraz będzie mógł to dokładnie wytłumaczyć. Poza 

tym szkoła pływacka Manta, z którą się kontaktowałem, też jest zainteresowana wynajmowaniem 

torów na basenie od godziny 6.00 rano, więc dodatkowe koszty by spływały. Firmy, których 

mamy bardzo dużo, również są zainteresowane otwieraniem tego basenu. Żeby jeszcze jakby 

przybliżyć ten temat mieszkańcom zrobiliśmy ostatnio ankietę na stronie Facebook-owej 

Lokalnych Patriotów Jelcza-Laskowic i zadaliśmy pytanie ile osób byłoby chętnych z korzystania 

basenu od godz. 6.00 rano. I na 300 osób, które wzięły udział w tej ankiecie, 87% wypowiedziało 

się za tym. Więc no dosyć zdecydowana większość tych mieszkańców jest za wprowadzeniem 

otwarcia tego basenu od godz. 6.00 rano. Ja sam też bardzo często jeżdżę do Oławy, jak wiele 

osób z Jelcza, które korzystają po prostu z obiektów w innych miastach. Do tego też przerwa 

techniczna, która tutaj – nie tylko w moim odczuciu – jest zbyt długa, wakacyjna przerwa 

techniczna, która trwa dwa miesiące. Też ona fajnie by było jakby była troszeczkę … 

 

 (…) 

  

 Miesiąc. No ale nigdzie  tyle nie trwa przerwa techniczna jak u nas. Rozumiem, że jest staw, jest 

ośrodek nad stawem, ale nie wszyscy lubią i chcą korzystać z tego typu rozrywki. No i prosiłbym 

o krótkie zdanie na temat  funkcjonowania tego basenu, nie wiem czy pana Burmistrza, czy pana 

Kierownika Pływalni oraz o pochylenie się nad tym tematem, bo naprawdę jest to opłacalne i na 

pewno wpłynie to na poprawę rentowności tego basenu, rozładuje to godziny popołudniowe i da to 

dodatkowe możliwości zarobkowe, zwiększone przychody. Z mojej strony to tyle, dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, panie radny, Szanowni państwo, ul. Oleśnicka jest 

drogą powiatową i z tego, co rozmawiałem z Kierownikiem Zarządu Dróg Powiatowych, te progi 

zostały zrobione na wniosek nie tyle może mieszkańców, ale takie wnioski mieszkańców były 

przed wyborami, raczej na wniosek kandydatów na radnych czy to miejskich, czy powiatowych. 

Zrobiono te progi jako progi wyspowe, bo innych nie można zrobić – można zrobić przejście 

wyniesione. Tam gdzie jest komunikacja autobusowa nie mogą być progi takie na całej szerokości 

jezdni, a mogą być tylko progi wyspowe. Te progi rzeczywiście zostały zrobione, miały posłużyć 

wyhamowaniu ruchu i zwiększeniu bezpieczeństwa, ale tak, dotyczyło to samochodów 

osobowych. A samochody ciężarowe, które jadą na trasie Jelcz-Laskowice – Grędzina – Oleśnica 

to na nie nie działa i powodowały już taki rumor, taki ambaras, że mieszkańcy po prostu naciskali 
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na kierownika Zarządu Dróg Powiatowych i podjął taką decyzję żeby te progi sfrezować. Rozważa 

możliwość żeby tam gdzieś można zrobić przejście dla pieszych jako przejście wyniesione i wtedy 

te progi będą spełniały zadania ograniczenia prędkości dla samochodów ciężarowych. Tak że 

mówię, że zrobienie tych wyspowych powodowało taki szum, taki huk, że ci mieszkańcy tam 

mieszkający nie było dnia żeby nie było kilka interwencji, stąd decyzja usunięcia z tego miejsca. 

Jeżeli chodzi o nawierzchnię to również na wiosnę ta nawierzchnia będzie naprawiana w tym 

samym miejscu z uwagi na to, że zostały tylko sfrezowane w terminie nieodpowiednim, tak że 

będzie to naprawiane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak, proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – w kwestii Pływalni poprosiłbym o głos pana Kierownika Chmielewskiego. 

Kierownik Pływalni Miejskiej Waldemar Chmielewski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, pani 

Skarbnik, Szanowni radni, miło jest mi poinformować, że w ubiegłym tygodniu Pływalnia Miejska 

w Jelczu-Laskowicach skończyła dwudziesty pierwszy rok swojej działalności. W stanie 

technicznym, jaki w tej chwili jest i każdy widzi kto korzysta z niego, bez jakichkolwiek 

problemów sanitarnych przez wiele lat. Tak, spotkałem się z panem radnym Jackiem przed 

świętami, wspólnie ustaliliśmy jakiś tam tok postępowania. Była prośba – potwierdzam tutaj – 

otwarcia Pływalni w godzinach szóstej. Ale też wspólnie ustaliliśmy, że zaczniemy to robić dwa 

dni w tygodniu panie Jacku, nie każdego dnia, no tak rozmawialiśmy. Spełniając pana prośbę, po 

analizie i rozmowach z ratownikami, ze sprzątaczkami i mojej obserwacji od 08 stycznia, czyli 

jesteśmy w trzecim tygodniu kiedy Pływalnia w dni: wtorek, czwartek jest czynna od godz. 8.00 

dla ludzi z zewnątrz, dla komercji. I przez te wtorki czwartki, szczerze powiedziawszy, w tych 

godzinach, przez dwie godziny - kiedy jesteśmy wcześniej – tych osób jest dosłownie pięć, sześć. 

Ja, szczerze mówiąc, też żeśmy ustalili tutaj, że będziemy obserwowali jak ta liczba osób będzie 

przebiegała ile osób będzie korzystało rano, czy nie wydłużyć wtedy każdego dnia nie tylko dwa 

dni w tygodniu. Ale osobiście na dzień dzisiejszy ja nie widzę możliwości otwierania naszej 

Pływalni od godz. 6.00 z kilku powodów, pierwszy to jest ta frekwencja, o której przed chwilą 

powiedziałem – na razie to jest naprawdę bardzo mała liczba osób. Ale dla mnie ważniejszym 

powodem kiedy nie możemy wcześniej otwierać Pływalni, od godz. 6.00, to jest: po pierwsze 

dezynfekcja basenu. Kiedy basen jest otwarty do godz. 22.00 i sprzątaczka jest do godz. 23.00 

gdzie praktycznie robi się tylko sprawy tylko porządkowe, a dezynfekcję basenu pozostawiamy od 

godziny właśnie szóstej do godziny ósmej czy do dziewiątej, kiedy szkoły przychodzą.  

I najważniejsza dla mnie sprawa to płukanie filtrów, utrzymanie jakości wody. To, co wcześniej 

wspomniałem, przez wiele lat, gdzie teraz, w tej chwili mamy kontrole SANEPiD-u praktycznie 

co tygodnia, każdy wtorek jest woda brana do badania – nie było problemu z tą wodą. Płukanie 

basenów zawsze zaczynamy również rano. Wpuszczenie osób o godzinie szóstej spowoduje to, że 

basen będzie niezdezynfekowany, filtry niewypłukane. Jeżeli zaczniemy je płukać wcześniej 

również ta woda będzie niedogrzana, bo płukanie – proszę państwa – wiąże się z wypuszczeniem 

wody basenowej i dopuszczeniem około 3 do 5% świeżej, zimnej wody. Nie mówiąc – to co 

powiedziałem wcześniej – nie mówiąc już o samej dezynfekcji, gdzie do dezynfekcji dochodzą 

nam sauny dwie fińskie, w tej chwili jedna parowa i cały basen – szatnia. Również nie jest prawdą, 

że zapotrzebowanie znowu szkół jest na tyle mocne, bo kiedyś mieliśmy szkoły – w poprzednich 

latach – już były od godziny siódmej – ósmej, w tej chwili są dni kiedy 8.30, 9.00 i później o godz. 

13.00, 14.00 zaczynają się też już małe okienka szkolne. Czyli zapotrzebowanie szkół też raczej 

ma tendencję spadkową. Rozpoczęcie pracy przez basen od godz. 6.00 również wiąże się z 

zatrudnieniem – w przypadku naszego basenu – na dyżurze dwóch ratowników gdyż 

przekraczamy linię brzegową 25 m oraz dodatkowo kasjerki, która na dzień dzisiejszy przychodzi 

o godz. 10.00 we wtorek, w czwartek na godz. 8.00. Przy tej frekwencji, o której wcześniej 

wspomniałem, naprawdę, panie Jacku, jakbyśmy nie liczyli nie skalkulujemy tych dwóch godzin. 

Ja proponuję pozostawienie w dalszym ciągu tych godzin wtorek, czwartek od godz. 8.00. Jeżeli 

będzie naprawdę większe zapotrzebowanie, rozszerzenie tej usługi w godzinach od ósmej w 

pozostałe dni tygodnia, a później zobaczymy. Zacznijmy od takich malutkich kroczków, a nie 

dzisiaj ustalimy, że zaczynamy pracę od godz. 6.00, będą koszty, zaczną się problemy z jakością 

wody, z sytuacją na basenie pod względem sanitarnym. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski ad vocem. Proszę bardzo. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. W Oławie, w Strzelinie, w Oleśnicy też trzeba 

basen dezynfekować, tam jest to robione po zakończeniu pracy basenu, czyli w godzinach 

wieczornych. Otwieranie basenu od godz. 6.00 rano – ja się będę przy tym jednak upierał, 

ponieważ na godz. 8.00 większość firm zaczyna pracę, więc od godz. 8.00 do 10.00 ciężko jest z 

tego basenu korzystać, dlatego ta liczba wejść jest taka mała. Natomiast od godz. 6.00 
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zdecydowanie liczba wejść na basen będzie większa. I biorąc pod uwagę naszą bardzo mocno 

rozbudowaną strefę ekonomiczną, bardzo dużą liczbę mieszkańców - w porównaniu do Strzelina 

jest to dwa razy taka liczba mieszkańców w gminie niż w Strzelinie – ten basen będzie naprawdę 

funkcjonował i samo otwieranie basenu od godz. 6.00 do 8.00 pozwoli pokryć koszty 

przynajmniej jednego etatu dodatkowego na tym basenie i jeszcze zostanie jakby dodatkowy 

budżet w zanadrzu. Dodatkowo umożliwimy korzystanie z basenu w godzinach popołudniowych 

większej liczbie osób, więc no te koszty na pewno będą inne. Dodatkowo warto jest też rozważyć 

taką opcję jak firma, która dezynfekuje basen, bo firmy są firmami zewnętrznymi, które te baseny 

dezynfekują, biorą za to odpowiednią sumę i takie rzeczy – nie wiem – pan kierownik pewno już 

sprawdzał takie możliwości, ale takie rozwiązania też można stosować. Więc no ja będę się upierał 

przy tym żeby jednak ten basen, rozważyć możliwość. Ja mogę panu przygotować też jakieś takie 

szczegółowe wyliczenia kosztowe, kwotowe no ale nie chcę wchodzić też w pana kompetencje  

i tutaj niepotrzebnie robić niezbędnych wyliczeń. No we wszystkich miastach mniejszych od 

naszego to jest opłacalny interes, nie widzę powodu dlaczego u nas miałoby się to nie udać. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio, proszę bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, chciałbym uzupełnić informację przekazaną 

przez pana Burmistrza Piórko w sprawie progów wyspowych na ul. Oleśnickiej tak aby pan radny 

Załubski miał większą wiedzę i państwo. Rzeczywiście te progi zostały tam stworzone, natomiast 

wnioskodawcą była dyrekcja przedszkola, które się znajduje przy ul. Oleśnickiej. A chodziło o to 

aby spowolnić ruch, uspokoić ruch, ponieważ przedszkole nie ma parkingu i wszystkie samochody 

dowożące dzieci przez rodziców zatrzymują się niemalże na drodze albo na chodniku i teraz te 

progi usytuowano właśnie w tym miejscu aby no było bezpiecznie dla dzieci, dla rodziców. Z tym, 

że miał to być próg – tak jak pan Burmistrz powiedział – taki na całej długości, właściwie 

szerokości jezdni. Ponieważ nie można tych progów tam zrobić, zrobiono progi wyspowe i co się 

okazało, że samochody osobowe, które stanowią mniejsze zagrożenie dla dzieci, dla rodziców, 

musiały wyhamowywać, natomiast samochody ciężarowe jechały tak jak jechały, czyli 70 – 80 

km/h. Przy okazji, przejeżdżając z taką dużą szybkością przez te progi fartuchy, które są z tyłu 

samochodów ciężarowych, no robiły wielki łomot i rzeczywiście mieszkańcy okoliczni skarżyli 

się cały czas na uciążliwość tych progów, bo domy – a tam w większości są domy jeszcze 

poniemieckie – po prostu się trzęsły. Pan Burmistrz zapewne wie, bo był tam i lustrował tę 

sytuację. I to było głównym powodem, nie, m.in. to, że stanowiły uciążliwość dla mieszkańców, 

ale także jakby ten aspekt bezpieczeństwa no nie został w pełni zrealizowany, no bo jednak  

samochód ciężarowy, TIR pędzący 80 na godzinę, a tam takie szybkości samochody osiągają, to 

jest właśnie no większe zagrożenie dla tych rodziców i dzieci niż samochody osobowe, które 

zwalniały. A tak na marginesie to jeszcze taka informacja, że większość samochodów 

ciężarowych, które przejeżdżają, to są nasze samochody, to są naszych firm. Natomiast taki tranzyt 

Oława, czy Oleśnica, czy w drugą stronę, to jest dosłownie no sztuki gdzieś tam tak przynajmniej 

w Zarządzie Dróg Powiatowych taką informację uzyskałem. Tak że jeśli ta pana informacja do 

państwa radnych pełna, uzupełnienie wypowiedzi pana Burmistrza. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze w tym punkcie chciałby 

zabrać głos? Pan radny Łukasz Dudkowski, proszę bardzo. 

Radny Łukasz Dudkowski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak dwa krótkie ad vocem może trochę. Ja 

myślę, że trzeba wesprzeć pana radnego Załubskiego w jego pomyśle jeśli chodzi o ten basen od 

godz. 6.00 rano i myślę, że to też niekoniecznie powinna być dyskusja na temat spinania się 

ekonomicznego w tym przypadku, bo jeśli chodzi o basen doskonale wiemy, że właściwe poza 

Aquaparkiem wrocławskim te baseny się nie finansują same i musimy dopłacać tak samo jak na 

sport, oświatę czy kulturę, bo po prostu to są rzeczy, które są niemierzalne jeśli chodzi o wydatki. 

Pani Skarbnik się nie zgodzi, bo oczywiście są mierzalne, natomiast jeśli chodzi o korzyści z tego, 

o których mówi pan radny Załubski, na pewno one przewyższają ewentualne straty finansowe.  

W związku z tym myślę, że ta propozycja żeby od szóstej rano ten basen był czynny jest 

propozycją dobrą – przynajmniej na początek. A o samej kwestii, że basen jest czynny od 8.00 do 

10.00 to też mało kto chyba wie mówiąc szczerze, bo ja się też dowiedziałem korzystając z basenu 

przypadkowo, nie było nawet informacji takiej jakiejś dużej na to, że godziny basenu się zmieniły. 

Więc myślę, że tutaj warto o tym rozmawiać, ja nie mówię żeby już, w tym momencie 

zdecydować, natomiast warto rozmawiać, propozycja jest dobra i ma nasze wsparcie. Natomiast, 

jeśli chodzi o te progi zwalniające, to cieszę się, że pan Burmistrz mówi o tym, że ma być tam 

przede wszystkim przejście dla pieszych, bo to jest kluczowe z racji tego, że my rozmawialiśmy 

też właśnie w poprzedniej kadencji – jeszcze jako radni powiatowi – z przedszkolem i tam 
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rzeczywiście głównie chodziło o to żeby zabezpieczyć to przejście dla dzieci. A skończyło się, że 

pan Drożdżal nie w tym miejscu w ogóle, w którym to przedszkole prosiło, zarząd tego 

przedszkola prosił, te progi zostały zbudowane. Tak że cieszę się, że jest reakcja władzy 

wykonawczej, już to przejście ma być zrobione tak jak pan Burmistrz mówił. To tyle, dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie 

widzę dziękuję bardzo. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 6 to jest … 

 

(…) 

 

 Przepraszam, to ja nie zauważyłam. Czy pan nie zdążył po prostu. Przepraszam. W takim razie, 

proszę państwa, wrócimy … No nie zadziałała tutaj, tablet nie zadziałał. Pan radny Marek 

Starczewski jeszcze odnośnie punktu nr 5. 

Radny Marek Starczewski – dziękuję bardzo. Ja przepraszam, że może tutaj wchodzę tak w paradę panu 

radnemu Rygielskiemu, ale, ponieważ po tych, po tym jego wniosku, który był złożony jeszcze w 

ubiegłym roku, rozmawiałem ze swoimi mieszkańcami o tym, no i dzisiaj jest efekt taki, że 

proszono mnie żeby się zorientować. Szkoda, że pan Przewodniczący Komisji właściwej wyszedł. 

Przeczytałem, z planu wynika, że w styczniu miał ten wniosek być jakby realizowany przez 

Komisję. No dzisiaj jest 23. Chciałem spytać pana Przewodniczącego jaka będzie procedura i jak 

szybko uzyskamy informację, bo ważną dla mieszkańców tych miejscowości gdzie tej kanalizacji 

nie ma. A jeżeli miałoby to wpłynąć na obniżenie kosztów korzystania z tych, z tej beczki  

w Zakładzie Gospodarki Komunalnej to myślę, że to jest ważna sprawa. Więc no może się pojawi 

pan Przewodniczący i parę zdań na ten temat powie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czekając na pana … 

 

 (…) 

 

 Proszę? 

 

 (…) 

  

 Dobrze. Pan radny Tomasz Rygielski jeszcze. 

  

 (…) 

 

 Nie. Proszę w tej chwili się wypowiedzieć. A jeżeli pan Przewodniczący na dłużej wyszedł no to 

w komunikatach Gminy też jakby może to ogłosić. 

Radny Tomasz Rygielski – ja w zasadzie ad vocem do pana Marka Starczewskiego. Komisja odbyła się i ten 

temat był postawiony na komisji i dyskutowaliśmy dosyć długo. Temat nie jest zakończony, to 

znaczy nie jest to proste – nie chciałbym powiedzieć, że niemożliwe – ale będziemy kontynuowali 

dalej jeszcze prace, no i to jest w zasadzie jedyna informacja w tym względzie. Na komisji był pan 

Prezes ZGK. Dosyć szeroko temat w różnych kierunkach staraliśmy się rozwinąć, no i sprawa jest 

kontynuowana i na pewno ostateczne jakieś wnioski będą publicznie wygłoszone w tej sprawie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, tak jak powiedziałam będziemy oczekiwać na 

wypowiedź pana Przewodniczącego w punkcie Komunikaty organów Gminy – przepraszam, bo 

się przejęzyczyłam. A w tej chwili przechodzimy do punktu nr 6: Odczytanie projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2019  rok oraz podpunkty: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju  Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały 

budżetowej,  

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian  

w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 
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Proszę państwa, poproszę o prowadzenie sesji w tym punkcie pana Przewodniczącego Krzysztofa 

Woźniaka. 

Przewodnicząca przekazała prowadzenie obrad IV Sesji, w punkcie 6 porządku obrad, 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej Krzysztofowi Woźniakowi. 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Zatem kontynuujemy punkt  

nr 6. Odczytam projekt uchwały budżetowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok. 

 Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 

  

podpunkt a) 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – przechodzimy do podpunktu a): odczytanie opinii 

poszczególnych komisji Rady. 

 Bardzo proszę o odczytanie stanowiska Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji 

Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych. Pan Przewodniczący Stanisław Łukasik, bardzo 

proszę. 

Przewodniczący Komisji RiOŚ Stanisław Łukasik - Stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz 

Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 04 stycznia 2019 roku w sprawie projektu budżetu miasta i gminy na 2019 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 2026. Na 

wspólnym posiedzeniu w dniu 04 stycznia 2019 roku Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisja Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych w głosowaniu : 

za - 9 radnych (jednogłośnie)  

 pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok  wraz  

z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 

2026. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Dziękuję. 

 (Stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw 

Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 04 stycznia 2019 roku w sprawie 

projektu budżetu miasta i gminy na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Przewodniczący. Bardzo poproszę pana 

Tadeusza Babskiego o odczytanie stanowiska, wspólnego stanowiska Komisji Samorządu i Prawa 

oraz Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. 

 Przewodniczący Komisji SiP Tadeusz Babski -  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Stanowisko Komisji 

Samorządu i Prawa oraz Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach wypracowane na wspólnym posiedzeniu w dniu 07 stycznia 2019 roku, w sprawie 

opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2026. 

Komisja Samorządu i Prawa oraz Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w głosowaniu 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 

rok  oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2026. Dziękuję. 

(Stanowisko Komisji Samorządu i Prawa oraz Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na wspólnym posiedzeniu w dniu 07 stycznia 2019 

roku, w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Przewodniczący. 

 

podpunkt b) 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – przechodzimy do podpunktu b): odczytanie opinii w sprawie 

projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji Rozwoju  Gospodarczego  

i Finansów. 

 Poproszę pana Przewodniczącego Piotra Stajszczyka. Bardzo dziękuje. 

Przewodniczący Komisji RGiF Piotr Stajszczyk – dziękuję. Panie Przewodniczący, Szanowni burmistrzowie, 

Szanowni radni, Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach z dnia 08 stycznia 2019 roku w sprawie opinii do projektu budżetu miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 2026. Na posiedzeniu w dniu 08 stycznia 2019 roku 
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Komisja w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na 2019 rok  oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 

lata 2019 – 2026. Wynik głosowania: 7 głosów za pozytywną opinią, jednogłośnie. Dziękuję. 

 (Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach z dnia 08 stycznia 2019 roku w sprawie opinii do projektu budżetu miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu Przewodniczącemu. 

 

podpunkt c) 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – przechodzimy do podpunktu c). Bardzo proszę o odczytanie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej, bardzo 

proszę panią Przewodniczącą Beatę Bejdę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, na ręce Burmistrza Jelcza-Laskowic pana Bogdana 

Szczęśniaka wpłynęło pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej podpisane przez Zastępcę 

Prezesa pan Marka Głódzia. I jeżeli chodzi o projekt uchwały budżetowej to mamy Uchwałę nr 

XIV/103/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 06 

grudnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Jelcza-Laskowic projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 2019.  

 Przewodnicząca odczytała Uchwałę nr XIV/103/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Jelcza-Laskowic projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 2019.  

 (ww. uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 Przepraszam państwa bardzo, bo my mamy jeszcze jedną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

i to jest Uchwała nr XIV/104/2018. Skład Orzekający jest jak w poprzedniej uchwale. Podstawa 

prawna również. 

 Przewodnicząca odczytała Uchwałę nr XIV/104/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu w projekcie uchwały budżetowej na rok 2019 przedłożonej przez 

Burmistrza Jelcza-Laskowic.  

 (ww. uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. 

 

podpunkt d) 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – przechodzimy do podpunktu d): dyskusja nad projektem 

uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie autopoprawki. 

 Bardzo proszę, pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo radni, Szanowni zaproszeni goście, 

postaram się w skrócie scharakteryzować nasz budżet przybliżając państwu możliwości jakie 

posiadamy. Zaplanowane dochody bieżące w kwocie 98.655.000 w 90% zostaną przeznaczone na 

sztywne bieżące wydatki określone na kwotę 88.383.000 zł. Z powyższego zestawienia tych 

dwóch wartości wynika, że możliwości w zakresie realizacji inwestycji oraz częściowej spłaty 

zaciągniętych już kredytów mogą być sfinansowane z dochodów majątkowych czyli z dochodów 

ze sprzedaży mienia i kredytów. Szanowni państwo, obowiązujący od roku 2014 nowy wskaźnik 

zadłużenia będący relacją spłat zobowiązań i kosztów ich obsługi do dochodów ogółem wyniesie 

3,1% przy dopuszczalnym dla naszej Gminy indywidualnym wskaźniku zdolności spłaty 

zadłużenia do poziomu 15,6%. Z ogólnej kwoty 104.273.000 zaplanowanych dochodów, 95% - to 

jest 98.655.000 – stanowią dochody bieżące, które – jak wcześniej informowałem – zostaną 

przeznaczone na wydatki bieżące. I tu chciałbym przybliżyć państwu strukturę naszych wydatków 

bieżących. Największy udział w wydatkach bieżących, bo aż 30%, stanowią wydatki na oświatę  

i edukacyjną opiekę wychowawczą. Z kwoty 29.418.000 zaplanowanej na bieżące zadania 

oświatowe, przeznaczono 24.313.000 na utrzymanie szkół i świetlic szkolnych oraz 5.105.000 zł 

na utrzymanie przedszkoli. Na pozostałe wydatki bieżące przeznaczamy kwotę 58.964.000 zł, z tej 

kwoty sfinansowane zostaną: 

- remonty nawierzchni dróg i ulic, 

- oznakowanie i utrzymanie dróg w okresie zimy,  

- zakup usług w zakresie komunikacji miejskiej, 
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- utrzymanie mieszkań komunalnych,  

- remontów gminnych, 

- wyposażenie placów zabaw, 

- oraz zadania związane z gospodarką gruntami i nieruchomościami, 

- utrzymanie administracji publicznej, 

- utrzymanie ochotniczych straży pożarnych oraz bezpieczeństwa publicznego,  

- koszty świadczeń z pomocy społecznej, 

- koszty oświetlenia ulicznego, remontów i konserwacji kanalizacji, 

- utrzymanie zieleni oraz czystości w mieście i gminie. 

W tej strukturze również mieszczą się koszty utrzymania Biblioteki Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach oraz dofinansowanie do utrzymania Pływalni Miejskiej, oraz dofinansowanie do 

zadań zleconych organizacjom pozarządowym w zakresie kultury fizycznej. 

Wydatki bieżące w kwocie 88.383.000 podzielone zostały na następujące kategorie: 

- wynagrodzenia z pochodnymi – 27.988.000 zł, w tym 19.114.000 stanowią wynagrodzenia z 

pochodnymi w oświacie i świetlicach szkolnych. 

Przypomnę, że subwencja, jaką Gmina otrzymuje, jest to kwota 17.473.000, czyli do samych 

wynagrodzeń z budżetu dopłacamy ponad półtora miliona złotych, nie mówiąc o innych kosztach, 

które są związane z prowadzeniem przez Gminę oświaty.  

Dalej: 

- dotacje przedmiotowe i podmiotowe, celowe na zadania bieżące – jest to kwota 10.261.000, na 

zadania majątkowe – 2.310.000, 

- wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy – 50.000, 

- wydatki na obsługę długu z tytułu zaciągniętych kredytów, pożyczek i emisji obligacji – 

465.000, 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych – 21.487.000, 

- wydatki związane z realizacją zadań statutowych – 28.166.000. 

Łącznie na wydatki majątkowe w roku 2019 planujemy przeznaczyć prawie 23.141.000 co 

stanowi 21% wydatków ogółem: 

- zakupy inwestycyjne – 250.000 – jest to wykup nieruchomości, 

- zakup i objęcie udziałów w spółkach prawa handlowego na kwotę 900.000 – jest to ZGM – 

TBS, 

- pomoc finansowa dla Powiatu Oławskiego – 50.000, 

- pomoc finansowa dla Gminy Oława – 1.055.000, 

- dofinansowanie do zakupów OSP – 365.000, 

- modernizacja infrastruktury ogródków działkowych – 40.000, 

- dotacja dla Pływalni Miejskiej – 450.000, 

- i na zadania inwestycyjne planujemy przeznaczyć kwotę 19.681.000. 

Oprócz kontynuacji zadań inwestycyjnych zaplanowane zostały nowe zadania dotyczące dalszej 

modernizacji placów zabaw, przebudowy i rozpoczęcia budowy świetlic wiejskich, modernizacji  

i budowy infrastruktury sportowej. Źródłem finansowania wydatków majątkowych będzie kredyt 

oraz zaplanowane dochody ze sprzedaży mienia.  

Szanowni państwo radni, przedstawiony projekt budżetu na rok 2019 jest realnym planem 

finansowym, który zabezpiecza właściwe funkcjonowanie Gminy i jej jednostek, a także zapewnia 

kontynuację już rozpoczętych działań inwestycyjnych oraz rozpoczęcie niektórych nowych zadań. 

Projekt budżetu na rok 2019 obejmuje również zaplanowaną kwotę 656.000, będzie to kwota 

przeznaczona na realizację budżetu obywatelskiego. Jest to nowa inicjatywa, mam nadzieję, że 

będzie kontynuowana w dalszych latach.  

Zwracam się do Wysokiej Rady o przyjęcie przedstawionego projektu budżetu na rok 2019 wraz  

z autopoprawkami, które są wynikiem analizy projektu budżetu przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową we Wrocławiu oraz komisje stałe Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

Tu bym poprosił panią Skarbnik o odczytanie autopoprawki do budżetu. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – oddaję pani Skarbnik głos. Bardzo proszę. 

Skarbnik M i G Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, autopoprawka, którą państwo 

macie przed sobą, autopoprawka nr 1 do projektu budżetu na 2019 rok, mieliście państwo okazję 

przedyskutować już właściwie podczas stałych komisji, które były. Ja tylko państwu pokrótce 

powiem skąd ta autopoprawka i uzasadnienie do tej autopoprawki. Ta autopoprawka wynika 

głównie z tego, że przenosimy część zadań inwestycyjnych, jak również zmieniamy część 

paragrafów, w których mamy zaplanowane dotacje z budżetu na finansowanie, dofinansowanie, 

np. zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów 
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publicznych. Zmiany wprowadzone tą autopoprawką są zmianami porządkującymi i nie wpływają 

na zmianę wartości wydatków i dochodów ujętych w projekcie budżetu na 2019 rok. 

 Autopoprawka nr 2, którą państwo dostaliście, wprowadza następujące zmiany: 

- w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo – plan dla działu przed zmianą – mieliście państwo 

wysokość 1.557.800 zł – zmiana jest o 450.000 i plan dla działu po zmianie będzie wynosił 

2.007.800 zł; 

- kolejną zmianą jest zmiana w dziale 600 Transport i łączność – plan dla działu przed zmianą 

wynosił 9.918.973 zł – zmiana jest o -450.000 i plan dla działu po zmianie będzie wynosił 

9.468.973 zł. 

W uzasadnieniu do autopoprawki oczywiście państwo macie dokładnie rozpisane zmiany  

w paragrafach. 

- w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa – plan działu przed zmianą: 6.607.810 zł – zmiana jest 

zero i plan dla działu po zmianie  to 6.607.810 zł; 

- w dziale 810 Oświata i wychowanie – plan dla działu przed zmianą 31.743.837 zł – zmiana jest 

zero i plan dla działu po zmianie 31.743.837 zł; 

- w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – plan dla działu przed zmianą 1.396.120 zł – 

zmiana jest zero i plan dla działu po zmianie 1.396.120 zł. 

Zmiany wprowadzone autopoprawką nr 2 są zmianami porządkującymi dotyczącymi 

zabezpieczenia środków finansowych na realizację zadań inwestycyjnych, co do których w 2019 

roku prowadzone będą postępowania przetargowe oraz zmiany nazw zadań inwestycyjnych,  

w związku z koniecznością przystąpienia do procedury składania wniosków o dofinansowanie 

zadań. Stosownie do zmian wprowadzonych autopoprawką nr 1 oraz autopoprawką nr 2 do 

projektu budżetu na 2019 rok zmianie ulegnie załącznik nr 4, tabela nr 2, tabela nr 2a stanowiące 

załączniki do projektu budżetu na 2019 rok. Zmiany nie powodują zmian wartości wydatków  

i dochodów ujętych w projekcie budżetu na 2019 rok oraz nie spowodują zmiany wartości 

wskaźników zadłużenia miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Tym samym wartości ujęte w projekcie 

uchwały budżetowej na 2019 rok, którą pan Przewodniczący państwu odczytał, nie ulegną 

zmianie. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Skarbnik za przedstawienie autopoprawki. 

Przepraszam na chwileczkę. 

Skarbnik M i G Elżbieta Harań – Klimek – po konsultacjach, drodzy państwo, odczytam państwu w całości 

autopoprawkę nr 1 do projektu budżetu na 2019 rok: 

1) dział 600 Transport i łączność – przed zmianą: 9.868.973 zł – zmiana dla działu 50.000 – plan 

po zmianie 9.918.973 zł; 

- rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych – przed zmianą wartość 6.209.050 zł – zmiana: 50.000 – po zmianie: 

6.259.050 zł; 

2) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa – plan przed zmianą 6.657.810 zł – zmiana: -50.000 – 

plan po zmianie: 6.607.810 zł; 

- w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – plan przed zmianą: 

1.667.500 zł – zmiana: -50.000 – plan po zmianie: 1.617.500 zł; 

◦ w § 6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą: 

300.000 – zmiana : - 50.000 – plan po zmianie 250.000 zł; 

- w rozdziale 70021 Towarzystwa Budownictwa Społecznego – plan przed zmianą: 900.000 

zł – zmiana zero – plan po zmianie 900.000 zł; 

◦ w § 6010 Wydatki na zakup i objęcie akcji i udziałów – plan przed zmianą: 900.000 zł – 

zmiana: -900.000 zł – po zmianie plan wynosi zero; 

◦ w § 6030 Wniesienie udziałów do spółek prawa handlowego oraz na uzupełnienie 

funduszy statutowych banków państwowych i innych instytucji finansowych – plan 

przed zmianą zero – zmiana: +900.000 zł – plan po zmianie: 900.000 zł; 

3) w dziale 851 Ochrona zdrowia – plan przed zmianą: 1.704.150 – zmiana dla działu zero – plan 

po zmianie 1.704.150 zł; 

- w rozdziale 85121 Lecznictwo ambulatoryjne – plan przed zmianą: 137.950 zł – zmiana: -

137.950 zł – plan po zmianie zero; 

◦ rozdział 85121, § 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą: 137.950 zł – 

zmiana: -137.950 zł – plan po zmianie zero; 

- w rozdziale 85149 Programy polityki zdrowotnej, w § 2360 Dotacje celowe z budżetu 

jednostek samorządu terytorialnego udzielone w trybie art. 221 ustawy na sfinansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność 
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pożytku publicznego – plan przed zmianą zero – zmiana: +50.000 zł – plan po zmianie: 

50.000 zł; 

◦ w § 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą zero – zmiana: 137.950 zł na 

plus – plan po zmianie 137.950 zł; 

- w rozdziale 85195 Pozostała działalność – plan dla całego działu przed zmianą 1.105.000 zł 

– zmiana: - 50.000 zł – plan po zmianie: 1.055.000 zł; 

◦ w § 2360  Dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego udzielone  

w trybie art. 221 ustawy na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego – plan przed 

zmianą : 50.000 zł – zmiana: - 50.000 zł – plan po zmianie zero; 

4) rozdział 855 Rodzina – plan przed zmianą dla całego działu: 20.944.310 zł – zmiana dla całego 

działu zero – plan po zmianie dla działu 855 Rodzina: 20.944.310 zł; 

- w rozdziale 85505 Tworzenie i funkcjonowanie żłobków – plan przed zmianą: 690.000 zł – 

zmiana zero złotych – plan po zmianie 690.000 zł; 

◦ § 2580 Dotacja przedmiotowa z budżetu dla jednostek niezaliczanych do sektora 

finansów publicznych – plan przed zmianą 690.000  - zmiana: - 690.000 – plan po 

zmianie zero; 

◦ w § 2830 Dotacja celowa z budżetu na sfinansowanie lub dofinansowanie zadań 

zleconych do realizacji pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych – plan przed zmianą zero – zmiana: 690.000 – po zmianie: 690.000 zł; 

5) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – plan przed zmianą dla całego działu 

13.264.500 zł – zmiana zero – plan po zmianie 13.264.500 zł; 

- w rozdziale 90003 Oczyszczanie miast i wsi – plan przed zmianą: 775.000 zł – zmiana:  

-160.000 zł – po zmianie: 615.000 zł; 

◦ w § 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą: 725.000 zł – zmiana: - 160.000 

zł – plan po zmianie: 565.000 zł; 

- w rozdziale 90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami – plan przed 

zmianą zero tysięcy złotych – zmiana: +160.000 zł – po zmianie plan będzie wynosił 

160.000 zł; 

◦ w § 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą zero złotych – zmiana: +160.000 

– plan po zmianie: 160.000 zł. 

Autopoprawka, drodzy państwo, nie rodzi zmian wydatków, wielkości wydatków budżetowych. 

Plan przed zmianą: 111.525,217 zł – zmiana ogółem zero – i plan po zmianie 111.525.217 zł. 

Odczytam jeszcze państwu autopoprawkę nr 2 do projektu budżetu. 

Autopoprawka nr 2 do projektu budżetu na rok 2019: 

1) dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – plan przed zmianą: 1.557.800 zł – zmiana: +450.000 zł – 

plan po zmianie 2.007.800 zł; 

- w rozdziale 01008 Melioracje wodne – plan przed zmianą: 1.544.200 zł – zmiana: +450.000 

zł – plan po zmianie: 1.994.200 zł; 

Zmiany dotyczą paragrafów:  

◦ 6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą: 1.160.000 zł – 

zmiana: +372.000 zł – plan po zmianie: 1.532.000 zł; 

◦ w § 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą: 290.000 zł 

– zmiana: +78.000 zł – po zmianie: 368.000 zł; 

2) plan dla działu 600 Transport i łączność – plan przed zmianą: 9.918.973 zł – zmiana: -450.000 

zł – po zmianie plan dla działu: 9.468.973 zł; 

- w rozdziale 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – plan przed zmianą: 215.923 zł 

– zmiana: +1.470.000 zł – po zmianie plan dla rozdziału będzie wynosił: 1.685.923 zł; 

◦ w § 4307 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą zero – zmiana: +5.228 – plan po 

zmianie: 5.228 zł; 

◦ w § 4309 – Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą zero złotych – zmiana: +923 zł 

– plan po zmianie: 923 zł; 

◦ w § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą zero – 

zmiana:+67.849 zł – plan po zmianie: 67.849 zł; 

◦ w § 6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą zero 

złotych – zmiana: 632.300 zł – plan po zmianie 632.300 zł; 

◦ w § 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych -  plan przed zmianą zero 

złotych – zmiana:+763.700 zł – plan po zmianie: 763.700 zł; 
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- dla rozdziału 60016 Drogi publiczne gminne – plan przed zmianą: 7.841.050 zł - zmiana:  

-1.920.000 zł – plan po zmianie dla rozdziału: 5.921.050 zł; 

◦ § 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą: 890.000 – zmiana: -6.151 zł – po 

zmianie plan będzie wynosił: 883.849 zł; 

◦ w § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą: 6.259.050 

zł – zmiana: -1.913.849 zł – plan po zmianie: 4.345.201 zł; 

3) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa – plan przed zmianą: 6.607.810 zł – zmiana wynosi 

zero – plan po zmianie: 6.607.810 zł; 

- w rozdziale 70095 Pozostała działalność – plan przed zmianą: 4.090.310 zł – zmiana wynosi 

zero złotych – plan po zmianie: 4.090.310 zł; 

◦ dla paragrafu 4270 Zakup usług remontowych – plan przed zmianą: 375.000 zł – zmiana: 

-8.500 – plan po zmianie: 366.500 zł; 

◦ dla paragrafu 4309 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą zero złotych – zmiana: 

+8.500 zł – plan po zmianie: 8.500 zł; 

◦ dla paragrafu 6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą 

zero złotych – zmiana: +75.000 zł – plan po zmianie: 75.000 zł; 

◦ dla paragrafu 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – plan przed zmianą: 

250.000 zł – zmiana: -75.000 zł – plan po zmianie: 175.000 zł; 

4) dla działu 801 Oświata i wychowanie – plan przed zmianą: 31.743.837 zł – zmiana dla działu 

zero – plan po zmianie: 31.743.837 zł; 

- dla rozdziału 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – plan przed zmianą: 

1.320.900 zł – zmiana: +80.000 zł – plan po zmianie: 1.400.900 zł; 

◦ dla paragrafu 2310 Dotacje celowe przekazane gminie na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego – plan 

przed zmianą zero złotych – zmiana: 80.000 zł – plan po zmianie: 80.000 zł; 

- dla rozdziału 80104 Przedszkola – plan przed zmianą: 5.285.188 zł – zmiana: -80.000 zł – 

plan po zmianie: 5.205.188 zł; 

◦ dla paragrafu 2540 Dotacja podmiotowa w budżecie dla niepublicznej jednostki systemu 

oświaty – plan przed zmianą: 3.500.000 zł – zmiana: -80.000 zł – plan po zmianie: 

3.420.000; 

5) dla działu 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – plan przed zmianą: 1.396.120 zł – zmiana 

zero złotych – plan po zmianie: 1.396.120 zł; 

- dla rozdziału 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej, a także szkolenia młodzieży – plan przed zmianą: 140.000 zł – zmiana zero 

złotych – plan po zmianie: 140.000 zł; 

◦ dla paragrafu 4170 Wynagrodzenia bezosobowe – plan przed zmianą: 14.900 zł – 

zmiana: +5.100 zł – plan po zmianie: 20.000 zł; 

◦ dla paragrafu 4300 Zakup usług pozostałych – plan przed zmianą: 20.000 zł – zmiana:  

-5.100 zł – plan po zmianie: 14.900 zł. 

Ta autopoprawka również nie powoduje zmiany wydatków przedstawionych państwu  

i w odczytanym projekcie uchwały, odczytanym projekcie dotyczącym uchwały budżetowej na 

rok 2019. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Skarbnik. 

Jesteśmy w podpunkcie: d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi 

propozycjami zmian w formie autopoprawki. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę, pan radny 

Tadeusz Babski. 

Radny Tadeusz Babski – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w prognozie finansowej na 2017 – 2022 była 

taka pozycja ... i w budżecie na 2018 była taka pozycja: przebudowa drogi Mieszka I, Garażowej  

i Piastowskiej. W obecnym projekcie ta inwestycja się nie znalazła. Dzisiaj otrzymaliśmy 

poprawkę, ta inwestycja wróciła ale bez nazwy już Piastowskiej. Wcześniej była, no mam 

dokumenty panie burmistrzu: przebudowa drogi Mieszka I, Garażowej i Piastowskiej – tak było w 

prognozie finansowej w poprzednich latach i tak było w budżecie na 2018, tak ta inwestycja się 

nazywała. Teraz nie ma tej nazwy dotyczącej ul. Piastowskiej, nie ma też w autopoprawce, którą 

tutaj przedstawiła pani Skarbnik. Ale też nie ma w ogóle tej inwestycji w nowej prognozie 

finansowej, którą dzisiaj otrzymaliśmy. Proszę o wyjaśnienie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo proszę, pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, Szanowni państwo, istotnie, w projekcie budżetu, 

przed autopoprawką, nie było ul. Garażowej i ul. Mieszka I. Ta autopoprawka dotyczy 

dokumentacji projektowej. I istotnie, w tej chwili się w autopoprawce znalazło 50.000, dotyczy 



 16 
tylko dokumentacji projektowej. Dokumentacja projektowa jest w trakcie wykonywania. Jeżeli 

chodzi o ul. Garażową i ul. Mieszka – tak. Natomiast ul. Piastowska, od części bloków, pomiędzy 

Mieszka a blokami, jest w dobrym stanie, nawierzchnia asfaltowa z chodnikiem. A gdybyśmy 

mieli mówić o ul. Piastowskiej, która jest geodezyjnie ul. Piastowską od strony ogrodów 

działkowych i projektowanie, i przebudowa proszę państwa chyba jest nie na miejscu, bo mamy 

dróg bardziej potrzebnych, bardziej ważnych niż ul. Piastowska pomiędzy blokami a ogrodami 

działkowymi. Tak że to, tego w planie nie ma i w najbliższej przyszłości nie powinno być, bo są – 

tak jak powiedziałem – ważniejsze potrzeby. Czy realizacja ul. Mieszka i Garażowej wejdzie w 

tym roku – trudno mi powiedzieć, zobaczymy po wpływach i po realizacji budżetu. Natomiast 

projekt jest, będzie skończony. Dostaliśmy już umowę do podpisania jeżeli chodzi o zasilanie na 

oświetlenie, tak że dokumentacja w tym roku będzie. Czy wejdzie do realizacji – tego nie umiem 

powiedzieć. Dziękuję. 

 V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Bardzo proszę, do dyskusji 

zgłosili się radni: pan Tomasz Rygielski. Bardzo proszę panie Tomaszu. Następnie Ireneusz 

Stachnio. 

Radny Tomasz Rygielski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, ja mam dwa pytania 

do panów burmistrzów – tak ogólnie ujmę. Te pytania już zadałem na komisji, ale w związku z 

tym, że komisja nie jest jak gdyby, nie jest dostępna dla naszych mieszkańców publicznie, więc 

chciałbym skorzystać z tej sposobności, że nasze obrady są transmitowane, następnie jest dostęp 

do protokołów z tych naszych obrad, więc chciałbym usłyszeć i poprosić o wypowiedź publiczną, 

czy bardziej publiczną.  

 Pierwsze pytanie dotyczy pozycji w budżecie: dział 926, rozdział 92601 – to jest budżet na 

budowę boiska wielofunkcyjnego w Wójcicach. To jest rzecz, która interesuje mieszkańców 

Wójcic, których, m.in. reprezentuję. Otóż, takie mniemanie przynajmniej jakiejś no znacznej 

części mieszkańców Wójcic, rodziców dzieci, generalnie mieszkańców jest taka, że to boisko 

powstanie w roku 2019. W budżecie widzimy kwotę 30.000 – zabezpieczoną przynajmniej, 

według budżetu, na ten rok. Chciałbym się zapytać i poprosić o komentarz co z budową tego 

boiska skoro w budżecie mamy na niego, na ten rok 30.000 zł? 

 A drugie pytanie, też prośba o komentarz pana Burmistrza, dotyczy już wszystkich mieszkańców 

naszej gminy, a dotyczy budżetu obywatelskiego, który na ten rok mamy przewidziany na kwotę 

650.000. W ubiegłym roku pan Burmistrz zapowiadał kwotę miliona złotych na projekty 

obywatelskie. I chciałbym się zapytać w imieniu wszystkich mieszkańców naszej gminy kiedy na 

budżet w tej kwocie, czyli miliona złotych, możemy liczyć? Dziękuję, to wszystko. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak, proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – wracając do pierwszego pytania, Szanowni państwo, jest przewidziana kwota w 

budżecie 35.000 na zlecenie i wykonanie projektu budowlanego. Projekt jest zawsze pierwszym, 

niezbędnym elementem cyklu inwestycji, stąd trzydzieści na projekt. Zobaczymy, jeżeli w miarę 

szybko ten projekt będzie wykonany, a będą środki w budżecie, które mogą się pojawić na 

przestrzeni roku, to nie wykluczam tej inwestycji przy szkole. Natomiast, proszę państwa, też 

trzeba pamiętać, bo Wójcice w tym roku dostały – znaczy jak Rada zatwierdzi, sądzę, że tak – 

350.000 na zakup nowego samochodu średniego pożarniczego. W tym roku zostanie zakończona 

realizacja ul. Polnej. No też musimy podzielić w miarę proporcjonalnie na wszystkie 

miejscowości. 

 Odnosząc się do pytania drugiego, tak, proszę państwa, no nie jest tajemnicą w programie 

informowałem, że docelowo – jak będę, zostanę burmistrzem – to budżet obywatelski zwiększę do 

miliona złotych i tak sukcesywnie, z roku na rok żeby w roku 2023 dojść do kwoty miliona. 

Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu. Proszę o głos pana 

Wiceprzewodniczącego Ireneusza Stachnio. Bardzo proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, pojawiłem się tutaj, ponieważ pan stwierdził 

stanowczo, że nie ma potrzeby przebudowy ul. Piastowskiej od strony ogródków działkowych.  

To, co przed chwilą mówił pan radny Babski, rzeczywiście w poprzednich projektach,  

w poprzednich prognozach ta ulica znajdowała się. Właśnie, bo tam są jakby dwie ulice, jedna jest 

ta jednokierunkowa asfaltowa z chodnikiem, a druga – od strony ogródków działkowych – w tej 

chwili jest wysypana tłuczniem. Tylko, że jest jeden problem, ul. Piastowska, ta asfaltowa, jest 

jednokierunkowa. Natomiast ludzie do swoich mieszkań, do mieszkań w blokach, dojeżdżają tą 

ulicą drugą, czyli tą od ogródków działkowych. I stwierdził pan, że nie ma potrzeby, bo są inne 

potrzeby gdzieś. Zapewne są, tylko że panie Burmistrzu, proszę wziąć pod uwagę jedną rzecz, tam 

mieszka około stu, czy nawet ponad sto rodzin. Gdybyśmy teraz przeliczyli te rodziny na, np. na 
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domki, no to ulica o stu domkach to jest niemalże cała Witosa – przynajmniej w tej części 

Laskowic – czy cała Polna. To jest naprawdę olbrzymia ilość ludzi, która dojeżdża codzienne 

właśnie tą ulicą od strony ogródków działkowych i myślę, że takie stanowcze stwierdzenie, że no 

nie ma potrzeby budowania tam przebudowy drogi, no jest chyba nietrafione. I, panie Burmistrzu, 

nie w tym budżecie, ale w następnym być może pojawi się zapis żeby jednak powrócić do tego  

i żeby tę Piastowską ulicę, od strony ogródków, przebudować, bo pan radny Babski ma rację i jest 

to potrzeba dla tych mieszkańców. Tu by był załatwiony jakby kompleks Osiedla Piastowskiego, 

bo wszystkie drogi by były chyba już wtedy zrobione tam. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Do dyskusji zgłasza się pani 

radna … Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, panie radny, Szanowni państwo, ja nie 

kategorycznie, ja mówię o realiach czy kategorycznie, czy nie. Proszę państwa, ul. Piastowska 

liczy 250 m i jednokierunkowa to nie jest żadna odległość, to jest po pierwsze. Ba, zaraz wrócimy 

do progów. Trzy, proszę zapytać mieszkańców ul. Stalowej w Jelczu, Treski chociażby w Jelczu-

Laskowicach, Tymienieckiego, Kowalińskiego – mówimy o Jelczu-Laskowicach – następne ulice: 

Średnia w Piekarach, jeszcze parę innych ulic i trzeba wybrać proszę państwa coś. Dzisiaj nie 

dyskutujemy czy Mieszka i Garażowa, bo rzeczywiście radny jeden i drugi, i kolejny ma rację, 

ulica jest zalewana, nie ma odwodnienia i o tym nie dyskutujemy, wprowadziliśmy autopoprawkę, 

robimy projekt. Jak się uda … Jak znajdą się środki to na pewno wolę zrobić – może się mylę – 

wolę zrobić Garażową i Piastowską i zostawiając … sorry, Garażową i Mieszka zostawiając 

Piastowską, proszę państwa, bo tam jest – a trochę osiedle znam, bo się tu urodziłem się w 

Laskowicach Oławskich – i ona ma rzeczywiście nawierzchnię asfaltową, nie stoi woda, chodnik 

wzdłuż po jednej stronie ulicy. Tak że, proszę państwa, gdybyśmy mieli budżet cztery razy 

większy pewnie też by nie starczyło, potrzeby są ogromne. Tylko mówię no z czego … coś trzeba 

wybrać. Tak jak powiedziałem Garażowa i Mieszka jest istotna, ale w ocenie Piastowska, tak że 

wybieramy, według nas, co jest bardziej potrzebne. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu. Do dyskusji się zgłasza 

pani Weronika Kuszyk. Pani radna, bardzo proszę. 

Radna Weronika Kuszyk – dziękuję panie Przewodniczący. Ja tak kilka słów o budżecie. Szanowni państwo, 

budżet miasta i gminy Jelcz-Laskowice, który będziemy mieli okazję za chwilę uchwalać, jest z 

całą pewnością holistyczny i zrównoważony. Jestem usatysfakcjonowana i w imieniu 

mieszkańców Osiedla Europejskiego dziękuję za zabezpieczoną kwotę na budowę dróg  

i oświetlenia na osiedlu, na które nasi mieszkańcy czekają już długie lata. Bardzo ciekawą 

inwestycją będzie też park miejski zwany Parkiem Europejskim, który powstanie, m.in. dzięki 

wygranej w budżecie obywatelskim 2018 i już widać jak codziennie pnie się w górę. Jeżeli mowa 

o budżecie obywatelskim, to trafnym pomysłem jest zwiększenie w bieżącym roku kwoty  

z czterystu do przeszło 650.000 zł na inicjatywy mieszkańców naszej gminy. Liczę na to, że kwota 

rok rocznie będzie rosła, z drugiej zaś strony mieszkańcy naszej gminy nadal będą pełni inwencji. 

Cieszę się również z inwestycji w monitoring miasta i zabezpieczenie w bieżącym roku 

odpowiedniej na to kwoty dzięki której nasi mieszkańcy będą mogli czuć się bezpieczniej,  

a potencjalni przestępcy nie będą anonimowi. Inwestycje w sport, ku mojej satysfakcji, zostały 

zwiększone o 120.000 zł w stosunku do ubiegłego roku. Cieszy większa kwota planowana na 

nagrody dla sportowców, a także dla zespołów, które ciężko pracują i osiągają sukcesy, jak, np. 

futsalowa drużyna „Orzeł” Jelcz-Laskowice oraz siatkarska reprezentacja naszego miasta Volley. 

Temat, który jest mi szczególnie bliski, czyli oświata i edukacja dzieci. Ogromnie cieszę się, że 

wydatki na oświatę stale rosną. W tym roku, na szeroko pojętą oświatę, planowane jest ponad 

cztery miliony więcej niż w roku ubiegłym. Inwestycji w lepsze warunki edukacji dzieci nigdy 

dość. Gros tej kwoty pochłonie oczywiście rozbudowa Szkoły Podstawowej w Miłoszycach, która 

jest potrzebna i oczekiwana. Liczę na to, że w kolejnych latach zajmiemy się rozbudową Szkoły  

nr 1oraz nr 3 w Jelczu-Laskowicach. Na Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia złożyłam 

wniosek aby dwukrotnie podnieść dodatek funkcyjny dla wychowawców klas, wniosek trafił 

również do Burmistrza. Radni obecni na komisji mieli okazję usłyszeć, że na dzisiejszą sesję 

szykowany jest projekt uchwały w tej sprawie. Dzisiejsza sesja jest budżetowa rozumiem, że brak 

tego projektu spowodowany może być ważnością innych uchwał. Jednakże w obecnej sytuacji 

nauczycieli, kiedy Ministerstwo Edukacji nie chce wyjść z poważną i godziwą propozycją, myślę, 

że warto wziąć sprawy w swoje ręce i nie zwlekać z tą decyzją. Liczę na to, że na kolejnej, lutowej 

sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, będziemy mieli okazję przegłosować ten istotny dla 

lokalnej oświaty temat. Szanowni państwo, Rada Miejska może podnieść tę część pensji 

nauczycieli, która zależy od organu prowadzącego szkołę – naszej Gminy – m.in. dodatek 
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funkcyjny dla wychowawców klas. Zróbmy to w naszej gminie i pokażmy, że zmianę zaczynamy 

od własnego podwórka. Pokażmy, że jeżeli problem z decyzją ma rząd, to na wysokości zadania 

staje samorząd, z którego warto i trzeba brać przykład. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję pani radnej. Bardzo proszę, według 

kolejności, pan radny … przepraszam, pan Burmistrz Marek Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja może odniosę się do kwestii 

podwyżki dla nauczycieli. Tak jak mówiłem na komisji i jeszcze raz dzisiaj powtórzę, że ten 

wniosek jest bezprzedmiotowy, ponieważ Burmistrz już wcześniej przygotował projekt uchwały w 

tej sprawie nie podnoszący tylko same wynagrodzenia, ale również wszelkie dodatki i funkcyjne,  

i za trudne, i uciążliwe warunki za pracę, czy też dla opiekunów stażu. Ten projekt został 

przesłany do związków zawodowych i tylko jeżeli zostanie w części zaopiniowany, a w części 

uzgodniony zostanie przedstawiony Wysokiej Radzie do zatwierdzenia i myślę, że to będzie 

najpóźniej w lutym. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Według kolejności pan radny 

Marek Starczewski. Bardzo proszę. 

Radny Marek Starczewski – ja chciałbym również wrócić do tego o czym mówiłem na komisji no bo publicznie 

to zawsze publicznie. Zwracałem się z prośbą taką żeby rozważyć możliwość w tym budżecie 

zakupu wiaty przystankowej dla dzieci dojeżdżających do Szkoły Podstawowej w Minkowicach 

jak i również do szkoły w Wójcicach, ponieważ dzieciaki po prostu stoją na chodniku. Takie 

pismo skierowaliśmy w zeszłym roku, z uwagi na brak środków pan Burmistrz odpisał nam, że 

jest to nierealne, ale być może będzie to możliwe w roku bieżącym. Więc chciałbym wiedzieć czy 

pan Burmistrz jakby tutaj podtrzyma tę deklarację, o której mówił na komisji? 

 Druga sprawa. W budżecie sołeckim zarezerwowałem kwotę 8.000 zł – wraz z radą sołecką  

i z zebraniem wiejskim, bo ono jest najwyższym organem władzy w sołectwie – na rozbudowę 

placu zabaw. I też mnie interesuje czy za tę jedną złotówkę zaproponowaną przez nas, pomnożoną 

razy osiem, kwota 8.000, czy mogę liczyć i sołectwo na drugie osiem aby można było jakby 

rozbudować ten plac zabaw? 

 No i trzecia sprawa, o której pan Burmistrz Piórko wspominał, że być może jest to realne. Państwo 

wiecie, że w każdym roku jest nadwyżka budżetowa. Co prawda mówił pan Burmistrz, że jest to 

wirtualna, ale jednak żywimy nadzieję, że ona będzie. I chciałbym prosić – nie oczekuję tu 

odpowiedzi – ale chciałbym prosić o rozważenie możliwości znalezienia jednak środków na 

budowę tego mojego boiska, które, nie zgadzałem się tutaj z argumentacją cały czas i pana 

Sekretarza, i pana Burmistrza Piórki, został po prostu niedopuszczony do procedury głosowania  

w ubiegłorocznym, że tak powiem głosowaniu budżetu obywatelskiego 2018 roku, te argumenty 

mnie nie przekonały. Żeby jednak skończyć ten kompleks, który w takim bardzo pozytywnie 

rozwija się w kolejnych latach i żywiliśmy nadzieję, że w tym roku uda nam się zamknąć 

całościowo kompleks wokół  naszej nowej, pięknej, rozbudowanej, zmodernizowanej remizy 

strażackiej. To taka prośba żeby rozważyć możliwość w przypadku nadwyżki budżetowej 

wykonania tego boiska w tej technologii do piłki siatkowej. To jest zupełnie inny rodzaj boiska niż 

to wielofunkcyjne, ono jest na pewno dużo droższe. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panu radnemu. Do dyskusji zgłasza się pan Marek 

Szponar zastępca Burmistrza. Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie radny, tak jak przekazywałem 

już na komisji, jeśli chodzi o te dwa pierwsze punkty czyli wiata przystankowa, ze względu na to, 

że ten wniosek się pojawił pod koniec ubiegłego roku faktycznie trudno było go zrealizować i ze 

względów czasowych, i tak samo finansowych. Natomiast, tak jak powiedziałem na komisji, 

powtarzam tak samo i na sesji, w tym roku ta wiata przystankowa powinna być zrealizowana. 

Oczywiście tutaj są pewne uwarunkowania typu posiadanie terenu, bo w tym pasie drogowym 

niestety nie ma na tyle miejsca żeby wiatę, bez wejścia na teren prywatny czy dzierżawę terenu 

prywatnego, można byłoby wykonać. Natomiast jeśli chodzi o plac zabaw, rozbudowę placu 

zabaw, to takiego wydatku, jeśli chodzi o Biskupice, w budżecie na 2019 rok nie ma ze względu 

na to chociażby, że nikt do tego budżetu takiego wniosku nie złożył i nie analizowaliśmy 

wcześniej taką potrzebę. Natomiast, jeżeli wystąpi taka sytuacja, że po przeprowadzeniu 

postępowania publicznego na realizację tych zadań, które są przewidziane, zostanie jakaś kwota 

oczywiście będzie możliwość powrócenia do rozmowy wcześniej oczywiście analizując czy 

zachodzi potrzeba, czy jest uzasadniona rozbudowa tego placu. Tak że jeżeli będą okoliczności 

panie radny, jak najbardziej będziemy chcieli takie zapotrzebowanie miejscowości zrealizować. 

Dziękuję. 
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V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Zapraszam pana radnego Tomasza 

Rygielskiego do mównicy. 

Radny Tomasz Rygielski – przepraszam, bo ja mam taki trochę spóźniony komentarz do wypowiedzi pana 

Burmistrza Szczęśniaka, który niestety wyszedł, ale chciałem to skomentować nawet bez 

odpowiedzi. Bo pan Burmistrz wskazał w swojej wypowiedzi i skomasował jak gdyby kilka 

wydatków na rzecz Wójcic w tym roku, a to powiedział o tym, że jest, czy będzie robiona  

ul. Polna. To chciałem przypomnieć, że ul. Polna to tak de facto wydatek budżetowy z roku 2018, 

który decyzją Rady, w której to podjęliśmy decyzję o nie wygaszeniu tego wydatku z upływem 

roku budżetowego 2018, więc de facto jest to wydatek, który był przewidziany na rok 2018. 

Natomiast zakup pojazdu dla OSP no jest, że tak powiem, obietnicą już sprzed wielu lat i co roku 

potwierdzany i jest to wydatek kierunkowy, że tak powiem, konkretnie dla OSP, a tutaj pytaliśmy 

o coś co, czy ja pytałem o … prosiłem o komentarz dotyczący budowy boiska wielofunkcyjnego, 

które jest obiektem, czy ma być obiektem dostępnym dla wszystkich mieszkańców. Więc de facto 

pan Burmistrz skomasował parę rzeczy, które to w tym roku Wójcice mają otrzymać w tych 

wydatkach, natomiast no to się składa z takich rzeczy, że tak powiem, o których wspomniałem, 

czyli tak wydatku z 2018 i de facto wydatku na rzecz straży pożarnej a nie Wójcic jako takich, 

jako miejscowości i mieszkańców. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panu radnemu. Proszę, pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, panie radny, Szanowni państwo, ja powtórzę to, co 

powiedział pan Burmistrz Szczęśniak i to co ja już wiele razy mówiłem. Proszę państwa, środki, 

czy wydatki roku 2018, 2014 jeszcze za poprzedniej kadencji, za ostatniej kadencji, wyłożone  

w każdej miejscowości nie tylko w Wójcicach pochodzą z tego samego budżetu miasta i gminy 

Jelcz-Laskowice. I tu, panie radny Rygielski, nie chciałbym żebyśmy dzielili, że OSP w 

Wójcicach to jest zamiejscowa jednostka, bo przecież tam nie należą do OSP z Grędziny tylko są 

to mieszkańcy Wójcic proszę państwa. Ulica Polna, trzysta parę metrów. Oczywiście, „niewygas” 

z roku 2018, plus 100.000 w roku bieżącym, proszę państwa to też są wydatki proszę państwa.  

I nie chciałbym żebyście państwo dzielili tak, że dla straży to jest osobno, boisko jest 

ogólnodostępne – proszę państwa, proszę tak nie traktować. Te wydatki, rzeczywiście staramy się 

to tak robić żeby każda miejscowość i miasto miało w części zaspokojone potrzeby. To, co 

powiedziałem wcześniej, nie da się proszę państwa z budżetu – pani Skarbnik przed chwilą 

czytała: sto jedenaście milionów z groszami na wydatki w ogóle, w tym wydatki bieżące 

dziewięćdziesiąt parę osiem milionów, różnica tylko na inwestycje i o takiej kwocie możemy 

mówić. Tu któryś z radnych mówił, że … z państwa radnych mówił, że wydatki na oświatę rosną. 

Tak proszę państwa, musimy ponosić wydatki na oświatę, jeżeli nie mamy większych dochodów 

musimy ograniczać inwestycje, tak to już proszę państwa funkcjonuje budżet. Tak że prosiłbym 

żeby nie nakręcać się w ten sposób. Staramy się to zrobić … Ja wiem, że każdy z radnych chciałby 

dla swoich mieszkańców i dla swoich wyborców zrobić jak najwięcej, tylko Burmistrz i tutaj 

kierownictwo Urzędu no nie patrzy pod takim kątem, bo my mamy najwyższą chyba siłę 

przebicia, a jednak tego nie robimy proszę państwa. Tak że staramy się dla każdego, dla każdej 

miejscowości co robić. Ba, przed Wójcicami, proszę państwa, czy przed budżetem gminy jest za 

kilka lat – nie wiem dwa, trzy – budowa kanalizacji, która już nie mówimy o trzydziestu czy 

pięćdziesięciu tysiącach, ale mówimy o kilku czy kilkunastu milionach złotych. Tak że ta 

perspektywa też cały czas jest. Dziękuję bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Pan Tomasz Rygielski ad vocem. 

Bardzo proszę. 

Radny Tomasz Rygielski – obiecuję, że to ostatnia wypowiedź w tej kwestii. Panie Burmistrzu, ja się nie 

nakręcam, bo pan Burmistrz użył takiego słowa, chodzi tylko o to, że zeszły rok, w zeszłym roku 

… Ogólnie powiem, panowie burmistrzowie, w wyniku jakichś – że tak powiem – spotkań, 

rozmów itd. no nie powiem, że obiecaliście no bo zaraz spadnie na mnie grom, ale no była jakaś 

taka bardzo znacząca sugestia, że to boisko będzie w tym roku. Więc nie nakręcam się, ale 

chciałbym, że tak powiem, maksymalnie wykorzystać możliwość i – powiem mocno – 

wyegzekwować tę, jak dla nas mieszkańców Wójcic, obietnicę i no zmierzać do tego celu. 

Natomiast, oczywiście to nie jest tak, że mówiąc o tym, że wydatek na OSP to jest jakiś inny, 

zewnętrzny, tylko mówię o tym, że jest to wydatek kierunkowy, tak dla konkretnej instytucji. 

 (…) 

 No tak w miejscowości. Oczywiście my też z tego korzystamy, bo jesteśmy chronieni, że tak 

powiem, przez lokalnych strażaków. Nie mnie jednak chciałbym żeby pan mnie dobrze zrozumiał, 

wydatek kierunkowy dla konkretnej instytucji. Natomiast, nie nakręcając się, będę cały czas, że 
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tak powiem, konsekwentnie dążył do tego aby, jak dla nas, obiecane boisko wielofunkcyjne w 

Wójcicach, w roku 2019 powstało. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Zapraszam pana radnego 

Jacka Załubskiego. Bardzo proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Szanowni państwo, ja mam takie pytanie – w sumie 

pan Burmistrz Piórko już udzielił odpowiedzi na to pytanie wyprzedzając troszeczkę je. Wiadomo, 

że ulica każda jest do zrealizowania, ale żeby zrealizować inwestycję no to trzeba czasu. Całe 

Osiedle Laskowice jakby praktycznie będzie niedługo zrealizowane jeżeli chodzi o drogi,  

o kanalizację. Cała ta strona po prawej stronie ul. Oleśnickiej, wszystkie ulice, Tymienieckiego 

będzie dalsza część, rozbudowa. Ja się chciałem spytać o dwie ulice, które jeszcze jakby pozostaną 

do realizacji, a których nie ma w budżecie i nie ma też w wieloletniej prognozie finansowej do 

roku 2023, czyli ul. Turniejowa i ul. Lipcowa. Dwie ostatnie ulice jakby po tej części zostały do 

przebudowy i chciałem się spytać o jakby realizację tego, czy plan.  

 I jedno pytanie jeszcze mam do pana Burmistrza Szczęśniaka w sprawie też autopoprawki. 

Wpłynął do pana też wniosek o autopoprawkę związaną z prowadzenia zajęć w zakresie triathlonu 

w naszej gminie i chciałbym też prosić o krótką odpowiedź. Dziękuję bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Czy pan Burmistrz w tej 

kwestii chciałby się wypowiedzieć? Pan Burmistrz Piórko. Bardzo proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, panie radny, Szanowni państwo, Turniejowa, 

Lipcowa no też są. Ale jak popatrzymy przed ul. Oleśnicką – nie chciałbym znowu żeby  

ul. Oleśnicka była jakąś tam granicą – mamy Kowalińskiego, mamy Listowskiego, także tych ulic 

jeszcze w Osiedlu Laskowice jest sporo do realizacji. To co powiedziałem, bo tu nawet  

w autopoprawce jest zapisane: ul. Tymienieckiego i Zielona, to są zadania, które się ciągną  

z ubiegłego roku jako zadania projektowe na dzisiaj. Natomiast no część jest zrealizowana jeszcze 

w poprzedniej kadencji i no musi być jakaś kontynuacja. Dzisiaj robimy Majową trochę z jednej, 

trochę z drugiej strony proszę państwa. Ba, tu już pani radna, bodajże Kuszyk, mówiła o ulicy na 

Osiedlu Europejskim. W to zadanie, proszę państwa, jak wejdziemy to musimy sobie zdawać 

sprawę, że to jest kilka lat realizacji i klika dobrych, a może naście milionów złotych proszę 

państwa. Tak że tutaj … Oczywiście, ja powtórzę jeszcze raz chciałoby się wszystkim zrobić – no 

nie da się, proszę państwa, po prostu się nie da i dlatego mówię wchodzimy w jedną realizację. Ba, 

nie możemy proszę państwa zaprzestać kanalizacji w Minkowicach, zaczęliśmy ją, musimy ją 

skończyć. Nie wiem, w tym roku oby się udało, ale prawdopodobnie się nie uda, więc zadanie 

będzie ten plus przyszły rok i mamy jeden temat załatwiony. Tak że tutaj, proszę państwa, nie jest 

to, proszę nie odbierać, że to jest jakaś nasza zła wola proszę państwa. I boisko jest potrzebne,  

i droga jest potrzebna, i chodnik jest potrzebny, i jeszcze wiele rzeczy, tak że tutaj … I nie ma w 

perspektywie tych pięciu lat ul. Lipcowej i Turniejowej z uwagi na to, że kolejność jest taka: 

robimy projekt dalej Tymienieckiego. Jak nam się uda to zrobić to chcielibyśmy chcieli skończyć 

w dobrej technologii ul. Tymienieckiego z tego względu, że jest to główna ulica dojazdowa od 

głównej ul. Oleśnickiej w stronę no dużego na dzisiaj osiedla mieszkaniowego. A ten fragment jest 

taki jaki jest, kto tam nie jeździł to lepiej w takie błoto niech nie jeździ. Dziękuje bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak -  odnośnie dofinansowania do triathlonu, taki wniosek się pojawił, o ile pamiętam 

to była kwota 15.000 zł chyba – tak? Dziesięciu – tak? To wprowadzimy zadanie na najbliższej 

sesji lutowej. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu. Do dyskusji zgłasza się pan 

radny Piotr Stajszczyk. Bardzo proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Ja nie będę mówił o jakimś kolejnym zadaniu. Budżet został 

pozytywnie zaopiniowany i przez komisje, przez RIO, domyka się. Mam tylko pytanie, chciałbym 

o jakieś wyjaśnienie myślę, że do pana Burmistrza Szponara. Chodzi mi o przedszkola.  

W budżecie rzeczywiście następuje wzrost wydatków na przedszkola, bo w 2018 r. to było 

4.956.000, teraz to jest 5.285.000 zł około. Z tym tylko, że na przedszkola niepubliczne ta kwota 

wynosiła 4.000.000, teraz będzie 3.500.000, jest mniejsza o 500.000. Wynika to prawdopodobnie 

z tego, że przedszkole na ul. Liliowej zostało przekształcone w publiczne i dlatego ten koszt jest 

mniejszy. I to przedszkole publiczne funkcjonuje pół roku, i w 2018 r. koszt wynosił 571.000 zł. 

Na 2019 przewidujemy wzrost do kwoty 1.625.000 zł. Oczywiście to jest cały rok, ale prawie 

trzykrotnie więcej. Chciałbym o wyjaśnienie z czego to wynika. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Pan Burmistrz Marek 

Szponar. Bardzo proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie radny, wytłumaczenie jest 

bardzo proste. Jak pan słusznie zauważył, zwrócił pan uwagę na czas trwania czy funkcjonowania 
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przedszkola publicznego w tamtym roku. Co prawda ono trwało – wydawałoby się – pół roku, ale 

tak prawdę mówiąc pełną formę funkcjonowania rozpoczęło od 01 września i mniej więcej pewna 

prawidłowość – jak pan widzi – jest, cztery miesiące do dwunastu, czyli 1/3 tej kwoty, która jest 

przewidziana na rok 2019. Tak że myślę, że tu jest prawidłowość. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu. Bardzo proszę pana 

radnego Michała Wolskiego. 

Radny Michał Wolski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, drodzy radni, ja chciałem zabrać głos w 

takiej sprawie, ponieważ ujmowanie pozycji w budżecie dla mnie, jako Sołtysa Chwałowic, jakby 

zakładałem, powinno być poprzedzone tym, że ja składam do państwa wniosek o ujęcie w 

budżecie jakichś pozycji, które mi mieszkańcy zgłaszają w Chwałowicach – jeszcze patrząc 

historycznie, to znaczy przed wyborami, bo te wnioski składałem jako Sołtys, nie jako radny.  

No więc ja taki wniosek, a dokładnie trzy takie wnioski złożyłem we wrześniu 2018. One się nie 

znalazły w budżecie. Ja sobie zdaję sprawę jak najbardziej, że nie wszystko jesteśmy w stanie 

zrealizować. Dla mnie one są ważne, ale rozumiem kontekst szerszy i … Natomiast kwestia jest 

taka, że takie wnioski, jako pisma formalne, one się nie spotykają z odpowiedzią pisemną. I ja 

mam taką prośbę, bo ja, np. miałem już teraz w styczniu zebranie wiejskie, na którym jakby 

zamykaliśmy rok 2018 zarówno od strony finansowej, jak i od strony – powiedzmy – mojej 

działalności jako sołtysa, no i ja właściwie poza tym, że ja mam projekt budżetu, ja właściwie nie 

mam żadnej odpowiedzi i właściwie troszeczkę lawiruję odpowiadając, że no chyba państwo nie 

uwzględniliście w budżecie tych pozycji. A może będzie jakaś autopoprawka w dniu naszej sesji 

dzisiejszej. Ogólnie mam prośbę i no pytanie, czy będzie pewną przyjętą praktyką, że pisma 

wpływające będą doczekiwały się pisemnej odpowiedzi? Rozumiem, że akurat, jeżeli chodzi  

o wniosek do budżetu, te rzeczy mogą być do samego końca, właściwie jeszcze dziś rano, np. 

procedowane – rozumiem. Nie mniej moje doświadczenia, jako Sołtysa, są takie, że generalnie 

niewielki odsetek pism składanych do Urzędu spotyka się z pisemną odpowiedzią. Bardzo by mi 

ułatwiło pracę gdybyśmy te odpowiedzi sobie w jakiś sposób na piśmie udzielali. To jest jakby tak 

na uboczu budżetu, bo tak jak mówię rozumiem, że te rzeczy, o które ja wnioskowałem, nie trafiły 

w tym roku, postaram się w przyszłym roku jeszcze do panów napisać ponownie. Jeżeli chodzi o 

te odpowiedzi i ogólnie formę, i trzymanie się tego trybu takiej odpowiedzi pisemnej, może my, 

jako członkowie komisji, bo jestem członkiem tej komisji, która częściowo nad tym budżetem 

pracowała, może my będziemy w stanie jakoś pomóc. Nie mniej byłoby formalnie chyba 

uzasadnione gdyby takie pisma się doczekiwały pisemnej odpowiedzi i inne również generalnie. 

Dziękuję bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Pan Burmistrz Piórko. Bardzo 

proszę.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – panie Przewodniczący, Szanowni państwo, ja tutaj może powiem tak, że w 

budżecie co prawda nie ma literalnie zapisanej ulicy, która będzie i była ujęta w którymś wniosku 

– nie wiem, pewnie od Sołtysa – ul. Szkolna. Więc ona jest w pozycji drogi dojazdowe do gruntów 

rolnych. Wniosek jest złożony w ubiegłym roku, ten temat jest kontynuowany. Tak że tutaj no 

przyjmuję ten wytyk, że należy udzielać, proszę państwa, odpowiedzi. Tylko powiem państwu, że 

jeden urzędnik to ma na dwa miesiące coś pisać, no bo nie napiszemy „nie przyjęto”, to żadna 

odpowiedź. Ja, proszę państwa, to co państwu dzisiaj tłumaczę, że też nie wszystkie wnioski 

mogliśmy ująć w budżecie, to będziemy to pisać, no tak trochę … Dlatego te, które przyjmujemy 

do realizacji, nie piszemy. Pozostałe, jak nie są przyjęte do budżetu, to znaczy, że są 

nierealizowane. Ale ten wytyk przyjmuję i na przyszły rok postaram się, że tak powiem, udzielać 

odpowiedzi. Dziękuję. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję panie Burmistrzu. Szanowni państwo, czy ktoś  

z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Pan Julian Kozłowski. Bardzo proszę. 

Radny Julian Kozłowski – panie Przewodniczący, Szanowni państwo, ja, przyglądając się projektowi budżetu na 

bieżący rok, zapoznawałem się też z budżetami innych gmin: Czernica, Oława, Siechnice itd.,  

i wszędzie projekty budżetu były na stronie internetowej. U nas na stronie Gminy nie znalazłem 

projektu budżetu. I teraz pytanie, czy ja źle szukałem, czy go nie było? Czy to jest działanie 

celowe, czy to jest czyjeś niedopatrzenie? Bo uważam, że mieszkańcy powinni mieć dostęp do 

takich informacji i to się po prostu mieszkańcom należy, obywatelom. Dziękuję bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panu radnemu. Pan Burmistrz nie zgłasza się 

do odpowiedzi, w związku z tym przechodzimy do punktu … Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Bardzo proszę. 

Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, sprawdzimy to i poinformuję pana radnego. 
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V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu za odpowiedź. Szanowni 

państwo, rozumiem, że wyczerpaliśmy dyskusję w tym punkcie. Nie widzę chętnych. W takim 

bądź razie, z racji tego, że nie ma żadnych wniosków, dlatego w tym punkcie nie będziemy 

podejmować żadnych głosowań, w związku z tym przechodzimy do punktu nr 7. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r. 

 Uchwała została odczytana w punkcie szóstym. Szanowni państwo, wpłynęły dwie autopoprawki 

pana Burmistrza, zostały one odczytane, zapoznaliśmy się z autopoprawkami. W związku z tym 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r., wraz z dwoma 

poprawkami, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję. 

 Kto z państwa radnych jest przeciw proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję. 

Kto się wstrzymał - też proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r., 

wraz z autopoprawkami, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA  NR IV.37.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

  w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 r. 

 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – Szanowni państwo, bardzo proszę, pan Burmistrz Bogdan 

Szczęśniak.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni państwo, bardzo dziękuję 

państwu, że przyjęliście państwo projekt tego budżetu w stu procentach, bez zmian, bo to był mój 

budżet z ubiegłego roku. Jeszcze raz dziękuję za zatwierdzenie i będziemy go wspólnie 

realizować. Dzięki. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – bardzo dziękuję panie Burmistrzu. Szanowni państwo, 

ogłaszam 10 minut przerwy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach IV Sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak przekazał prowadzenie obrad IV Sesji, 

Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo, przerwa minęła i to już chwilę temu. I jesteśmy w tej 

chwili w punkcie nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta i gminy Jelcz -Laskowice na lata 2019 - 2026. 

 Chciałam państwa poinformować, że mamy również pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie projektu uchwały, w sprawie Wieloletniej Prognozy. I uchwała, która zapadła, Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 06 grudnia 2018 r., opinia o tym projekcie 

uchwały, Skład Orzekający w osobach: pan Henryk Kamieniecki, pani Joanna Radzieja, pani Ewa 

Zarzecka, wydaje opinię pozytywną o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
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finansowej Gminy Jelcz-Laskowice  przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 

2019. 

 (Uchwała nr XIV/105/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jelcz-Laskowice  

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2019. stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu). 

 Ja w tej chwili odczytam projekt uchwały przygotowany, jest to projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice na lata 2019 - 2026. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

 Proszę państwa i są autopoprawki. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak, proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, konsekwencją przyjęcia przez państwa 

autopoprawek do projektu budżetu na rok 2019, również jest konieczność wniesienia poprawek do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 Poproszę panią Skarbnik o odczytanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – oddaję głos pani Skarbnik. Bardzo proszę. 

Skarbnik M i G Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odczytam autopoprawkę nr 1 

do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2019 – 

2026. W załączniku nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej „Wykaz przedsięwzięć do WPF” 

nastąpią takie oto zmiany: 

- w kolumnie pierwszej: Wydatki na przedsięwzięcia – ogółem, dla łącznego limitu nakładów 

finansowych przyjmą wartość 86.920.811; limit 2019 roku przyjmie wartość: 20.545.000 zł; 

limit 2020 roku przyjmie wartość: 16.360.000; limit 2021 roku przyjmie wartość: 16.860.000; 

limit 2022 roku przyjmie wartość 15.760.000; limit zobowiązań ogółem przyjmie wartość: 

69.525.000 zł; 

- w kolumnie: 1.b: wydatki majątkowe – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość 86.920.811; 

limit 2019 roku przyjmie wartość: 20.545.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 16.360.000 

zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 16.860.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość 

15.760.000 zł; limit zobowiązań ogółem przyjmie wartość: 69.525.000 zł; 

- w kolumnie: 1.1: łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 15.883.597 zł; limit 2019 roku 

przyjmie wartość 1.780.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 1.100.000 zł; limit 2021 roku 

przyjmie wartość 3.100.000; limit 2022 roku przyjmie wartość: 6.050.000; limit zobowiązań 

przyjmie wartość: 12.030.000 zł; 

- w kolumnie: 1.1.1: wydatki bieżące – zarówno łączne nakłady, jak i limity poprzez 

poszczególne lata i limit zobowiązań przyjmą wartość zero złotych; 

- kolumna: 1.1.2: wydatki majątkowe – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 15.883.597 

zł; limit 2019 roku przyjmie wartość 1.780.000; limit 2020 roku przyjmie wartość: 1.100.000; 

limit 2021 roku przyjmie wartość 3.100.000; limit 2022 roku przyjmie wartość: 6.050.000; 

limit zobowiązań przyjmie wartość: 12.030.000; 

- w kolumnie: 1.3: wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w 

pkt 1.1 i pkt 1.2) – wartość łącznych nakładów finansowych będzie wynosiła: 71.037.214 zł; 

limit 2019 roku przyjmie wartość: 18.765.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 15.260.000 

zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 13.760.000; limit 2022 roku przyjmie wartość: 9.710.000; 

limit łącznych zobowiązań przyjmie wartość: 57.495.000 zł; 

- kolumna 1.3.2: wydatki majątkowe – dla łącznych nakładów finansowych przyjmą wartość:  

71.037.214 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 18.765.000 zł; limit 2020 roku przyjmie 

wartość: 15.260.000 zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 13.760.000; limit 2022 roku 

przyjmie wartość: 9.710.000 zł; limit zobowiązań ogółem przyjmie wartość: 57.495.000 zł; 

- kolumna 1.3.2.1: ZIT – Rewitalizacja linii kolejowej Jelcz-Laskowice – Miłoszyce, Wrocław – 

Sołtysowice – przyjmie wartość łącznych nakładów finansowych: 1.470.000; limit 2019 roku: 

1.470.000; limit zobowiązań: 1.470.000 zł; 

- kolumna 1.3.2.13: WPI – Przebudowa ulicy Stalowej i Niklowej w Jelczu-Laskowicach – 

łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 800.000 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 

150.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 650.000 zł; limit zobowiązań przyjmie wartość 

800.000 zł; 

- kolumna 1.3.2.22: WPI – Przebudowa ulicy Treski oraz budowa łącznika z ulicą Gimnazjalną – 

limit nakładów finansowych przyjmie wartość: 980.000; limit 2019 roku przyjmie wartość: 

150.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 800.000 zł; limit zobowiązań ogółem przyjmie 

wartość: 950.000 zł; 
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- w kolumnie 1.3.2.36: WPI – Przebudowa dróg – łącznik ulicy Bożka – Oławska – łączne 

nakłady finansowe przyjmą wartość: 180.000 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 150.000 zł; 

limit zobowiązań ogółem przyjmie wartość: 150.000 zł. 

I autopoprawka nr 2 do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz – 

Laskowice na lata 2019 – 2026: 

- w kolumnie 1: wydatki na przedsięwzięcia ogółem – łączne nakłady finansowe przyjmą 

wartość: 86.603.662 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 20.495.000 zł; limit 2020 roku 

przyjmie wartość 16.360.000 zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 16.860.000 zł; limit 2022 

roku przyjmie wartość: 15.760.000; limit zobowiązań ogółem przyjmie wartość: 69.305.000 zł; 

- w kolumnie 1.a: wydatki bieżące – zarówno łączne nakłady finansowe, jak i limity poprzez 

poszczególne lata od roku 2019 do 2022 i ogólny limit zobowiązań przyjmą wartość zero; 

- kolumna 1.b: wydatki majątkowe – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 86.603.662 zł; 

limit 2019 roku przyjmie wartość: 20.495.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość 16.360.000 

zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 16.860.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość: 

15.760.000 zł; limit zobowiązań przyjmie wartość: 69.305.000 zł; 

- w kolumnie 1.1.: Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami 

realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia  

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.) z tego – 

łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 17.353.597 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 

3.693.849 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 1.100.000; limit 2021 roku przyjmie wartość: 

3.100.000; limit 2022 roku przyjmie wartość: 6.050.000; limit zobowiązań przyjmie wartość: 

14.093.849 zł; 

- kolumna 1.1.1.: wydatki bieżące – zarówno dla łącznych nakładów finansowych, jak i limitów 

poprzez lata 2019 do roku 2022, jak i limit zobowiązań, przyjmą wartość zero; 

- kolumna 1.1.2: wydatki majątkowe – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 17.353.597 

zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 3.693.849 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 

1.100.000 zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 3.100.000 zł; limit 2022 roku przyjmie 

wartość: 6.050.000 zł; limit zobowiązań przyjmie wartość: 14.093.849 zł; 

- kolumna 1.1.2.3: PROW – Modernizacja świetlic wiejskich na terenie gminy Jelcz-Laskowice 

– łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 352.573 zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 

150.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość 100.000 zł; limit zobowiązań przyjmie wartość; 

400.000 zł; 

- w kolumnie 1.1.2.13: ZIT – Rekultywacja trzech zbiorników wodnych: w Miłoszycach, 

Chwałowicach i Jelczu-Laskowicach na terenie Gminy Jelcz-Laskowice – łączne nakłady 

finansowe przyjmą wartość: 2.060.000 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 1.900.000 zł; limit 

zobowiązań przyjmie wartość 1.900.000 zł; 

- w kolumnie 1.1.2.14: WPI – Budowa P&B, B&R i ścieżek rowerowych na terenie Gminy 

Jelcz-Laskowice II – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość zero złotych; limity od 2019 

roku do 2022 roku przyjmą wartość zero i limit zobowiązań przyjmie wartość zero; 

- w kolumnie 1.1.2.15: WM – budowa P&B, B&R i dróg dla rowerów na terenie miasta Jelcz-

Laskowice – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 3.620.000 zł; limit 2019 roku 

przyjmie wartość: 80.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 1.000.000 zł; limit 2021 roku 

przyjmie wartość: 1.500.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość 1.000.000 zł; limit 

zobowiązań przyjmie wartość: 3.580.000 zł; 

- w kolumnie 1.1.2.16: WM – Rewitalizacja linii kolejowej nr 292 na odcinku Jelcz Miłoszyce – 

Wrocław Sołtysowice w celu przywrócenia przewozów pasażerskich we WrOF – łączne 

nakłady finansowe przyjmą wartość: 1.470.000 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 1.463.849 

zł; limit zobowiązań przyjmie wartość: 1.463.849 zł; - w tej autopoprawce państwo macie w 

tym zadaniu taką pomyłkę, jest napisane … powinno być napisane „w celu”, przy nazwie 

zadania powinno być napisane „w celu”, macie tam państwo wstawiony „x”; 

- kolumna 1.2: Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z umowami partnerstwa 

publiczno-prywatnego, z tego: -  łączne nakłady finansowe, jak i limity od 2019 roku do 2022 

i limit zobowiązań, przyjmą wartość zero złotych; 

- kolumna 1.2.1: Wydatki bieżące – zarówno łączne nakłady finansowe, jak i limity, począwszy 

od roku 2019 do roku … do limitu 2022 i limit zobowiązań, przyjmą wartość zero złotych; 

- kolumna 1.2.2: Wydatki majątkowe – zarówno łączne nakłady finansowe, jak i limity, 

począwszy od 2019 roku do 2022 roku i limit zobowiązań, przyjmą wartość zero złotych; 

- kolumna 1.3: Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w 

pkt 1.1 i pkt 1.2), z tego: - łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 69.250.065 zł; limit 
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2019 roku przyjmie wartość: 16.801.151 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 15.260.000 zł; 

limit 2021 roku przyjmie wartość: 13.760.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość: 9.710.000 

zł; limit zobowiązań przyjmie wartość: 55.211.151 zł; 

- kolumna 1.3.1: wydatki bieżące – zarówno łączne nakłady finansowe, jak i limity, począwszy 

od 2019 roku do limitu 2022 roku i limit zobowiązań, przyjmą zero; 

- kolumna 1.3.2: wydatki majątkowe: łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 69.250.065 zł; 

limit 2019 roku przyjmie wartość: 16.801.151 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 15.260.000 

zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 13.760.000; limit 2022 roku przyjmie wartość: 9.710.000; 

limit zobowiązań przyjmie wartość: 55.211.151 zł; 

- kolumna 1.3.2.1: ZIT – Rewitalizacja linii kolejowej Jelcz-Laskowice – Miłoszyce, Wrocław – 

Sołtysowice – łączne nakłady finansowe przyjmą wartość zero złotych, limit 2019 roku 

przyjmie wartość zero złotych; limit 2020 roku przyjmie wartość zero złotych; limit 2021 roku 

przyjmie wartość zero złotych; limit 2022 roku przyjmie wartość zero złotych; limit 

zobowiązań przyjmie wartość zero złotych; 

- kolumna 1.3.2.8: WPI – Przebudowa dróg na Osiedlu Europejskim w Jelczu-Laskowicach – 

łączne nakłady finansowe przyjmą wartość: 12.381.151 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 

2.666.151zł; limit 2020 roku przyjmie wartość 2.500.000 zł; limit 2021 roku przyjmie wartość: 

4.500.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość: 2.500.000 zł; limit zobowiązań przyjmie 

wartość: 12.166.151 zł; 

- kolumna 1.3.2.24: PROW – Oświetlenie lampami solarnymi terenów Gminy Jelcz-Laskowice – 

dla łącznych nakładów finansowych przyjmie wartość: 846.768 zł; limit 2019 roku przyjmie 

wartość: 150.000 zł; limit 2020 roku przyjmie wartość: 100.000 zł; limit 2021 roku przyjmie 

wartość: 100.000 zł; limit 2022 roku przyjmie wartość 100.000 zł; limit zobowiązań przyjmie 

wartość: 130.000 zł; 

- kolumna 1.3.2.31: WPI – Przebudowa ul. Majowej na Osiedlu Laskowice – łączne nakłady 

finansowe przyjmą wartość: 475.000 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 425.000 zł; limit 

zobowiązań przyjmie wartość: 425.000 zł; 

- kolumna 1.3.2.44: WPI – Budowa dróg na Osiedlu Jelcz, działka nr 5 AM-6 – łączne nakłady 

finansowe przyjmą wartość: 516.700 zł; limit 2019 roku przyjmie wartość: 15.000 zł; limit 

zobowiązań przyjmie wartość: 15.000 zł. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję pani Skarbnik za odczytanie autopoprawek. Proszę 

państwa, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Piotr Stajszczyk. Proszę uprzejmie. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję bardzo. Chciałem tylko zwrócić uwagę, tam jest mały błąd w zadaniu: 1.1.2.3, 

to jest modernizacja świetlic wiejskich. Realizacja od chyba 2012 roku do 2023, powinno być do 

2022, bo do tego jest okresu prognoza. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. Proszę uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, dzisiaj w poprawkach głosowaliśmy,  

w poprawkach do budżetu głosowaliśmy nową, dodatkową inwestycję pn. przebudowa drogi 

Mieszka I i Garażowa. Czy ta inwestycja nie powinna znaleźć się w prognozie finansowej na lata 

2019 – 2026? Nie wiem, pytam się. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak jak powiedziałem przy 

dyskusji nad projektem budżetu, to jest zadanie projektowe, Mieszka i Garażowa jest zadanie 

projektowe. To zadanie będzie zakończone, umowy, które mamy, będą zakończone – nie chcę 

kłamać – kwiecień, maj tego roku. Natomiast, tak jak powiedziałem, jeżeli będziemy mieli to 

zadanie kiedyś tam realizować, będziemy musieli wprowadzić do prognozy i do budżetu. Bo my 

tutaj robimy projekt, mamy podpisane dwie umowy to jest na Mieszka i na Garażową jest jedna, 

na Garażową druga umowa, tak że to jest zakończenie projektu z pozwoleniem na budowę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Ja mam pytanie jeszcze do pana Burmistrza 

Piórko. Tu jest taka pozycja jak oświetlenie lampami solarnymi terenów gminy Jelcz-Laskowice, 

tereny gminy to jest takie pojęcie dosyć ogólne. Czy jest jakiś plan, nie wiem, harmonogram, które 

dokładnie tereny, które ulice będą objęte takimi oświetleniami? No i jak już czepiam się basenu, 

no to ten teren wkoło basenu też wymaga takiego oświetlenia, bo tam są dwie lampy, które nie 

doświetlają tego miejsca wystarczająco i tam dużo dzieci chodzi, jest ciemno i jest dosyć 

niebezpiecznie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko.  
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o oświetlenie 

lampami solarnymi, na dzisiaj mamy projekt zrobiony oświetlenia lamp solarnych w Miłoszycach, 

bodajże cztery lampy na tzw. „Lagrach”. Pięć lamp w Minkowicach, dwie w Wójcicach i dziewięć 

albo dziesięć – mogę kłamać – na terenie Jelcza-Laskowic, tutaj: Folwarczna, Mleczna, tędy. To 

będą  w ramach i budżetu, bo mamy w budżecie kwotę i w ramach wieloletniej prognozy 

finansowej te zadania będą realizowane. Te zadania będą realizowane tam gdzie praktycznie, w 

dość odległej perspektywie, nie zakładamy przebudowy tychże dróg. Bo tak jak Miłoszyce 

„Lagry”, proszę państwa, no na pewno nie będziemy budować tam drogi, czy Wójcice – jest droga 

do pól kiedyś zrealizowana – nie będziemy tam przebudowywali w zakresie odwodnienia ani 

oświetlenia. Tak że to są takie inwestycje są, te inwestycje są właśnie realizowane na takich 

terenach. I w tym roku będziemy podpisywali kolejne umowy na kolejne projekty. Radni, sołtysi, 

składają takie wnioski to realizujemy. Chyba w Chwałowicach też mamy jeszcze projekt, tak że to 

będą w ramach tych środków. 

 Natomiast, jeżeli chodzi o park, to przy realizacji teraz i budżetu obywatelskiego, i w części 

zadania z ubiegłego roku tam będzie oświetlenie tego parku, bo już kable oświetleniowe są 

położone i na tej części na pewno będzie zrobione oświetlenie. Natomiast, już jak będziemy 

projektować w dalszej części, w dalszej kolejności również z oświetleniem, ale to nie w ramach 

lamp solarnych tylko w ramach oświetlenia terenu już z energii elektryczne. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? To ja za chwilkę powiem, tak. Chciałam zapytać, to co zgłaszał pan radny Piotr 

Stajszczyk – zaraz pani udzielę głosu – czy to będzie jako autopoprawka? To ja bym prosiła żeby 

formalnie pan Burmistrz to zgłosił. Ale do mikrofonu bym prosiła. Do mikrofonu prosimy. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa i również autopoprawka w pozycji 1.3.2.8, tutaj też jest 

wpisany okres realizacji do 2022, a to przekładamy na dwa dwadzieścia cztery … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, ja mam taką propozycję, damy panu Burmistrzowi 

jeszcze chwileczkę, a w tym czasie się radni wypowiedzą, którzy się zgłosili. Bo mamy tę 

autopoprawkę, którą pan Burmistrz wyłowił i tę, którą zgłosił pan radny Stajszczyk – tak? To ja 

bardzo uprzejmie proszę, pani radna Karolina Kolado. 

Radna Karolina Kolado – dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Ja mam pytanie do pana Burmistrza Piórko. Jeżeli 

chodzi o oświetlenie bardzo bym prosiła żeby wziąć pod uwagę wizytówkę naszego miasta  

pl. Jana Pawła i ul. Żwirki. Tam aż się prosi żeby wprowadzić elementy takiej małej architektury 

w postaci jakichś estetycznych świateł, bo jest bardzo ciemno naprawdę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk – dziękuję. Tutaj chyba jeszcze potrzeba wprowadzić dwie poprawki. Burmistrz już 

powiedział, tylko że to nie jest w pozycji 1.3.2.8, tylko 1.3.2.24, też do 2022 roku. Ale w pozycji 

„Limit zobowiązań” też ta kwota trochę uległa zmianie, a chyba nie powinna. 

 Jeśli chodzi o modernizację świetlic, jest 400.000, a limit wynosi 250.000. I w pierwszej wersji 

wieloletniej prognozy też było 250.000. I tak samo w pozycji 1.3.2.24, limit jest 130.000, a suma 

daje 450.000 i w pierwszej wersji też było 450.000. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, chciałam zaproponować pięć minut przerwy żebyście 

państwo sobie zbiorczo to wszystko uporządkowali. Tak? Nie trzeba? Pan Burmistrz Piórko. 

Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja poproszę panią Skarbnik aby 

przedstawiła już autopoprawki w takiej wersji jakie powinny być. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę pani Skarbnik, udzielam pani głosu. 

Skarbnik M i G Elżbieta Harań – Klimek – w takim razie, drodzy państwo, kolejna autopoprawka: kolumna 

1.2.2.3 – okres realizacji 2012 – 2022. Ja powiem państwu dlaczego tam jest 2023, ale oczywiście 

tę autopoprawkę wniesiemy, dlatego że państwo tego wszystkiego nie widzicie, nie widzicie 

kolejnych lat państwo. Ale pamiętajcie państwo, że ten WPF jest sporządzony na lata 2019 – 2026, 

bo taka jest też prognoza długu, więc państwo tych kolejnych lat nie widzicie. Ale oczywiście 

poprawiamy na rok 2022. 

 W kolumnie 1.3.2.24 – okres realizacji: 2014 – 2022. Tu była dokładnie taka sama sytuacja. Limit 

zobowiązań dla tego zadania ogółem 450.000, a było 130.000. 

 I dla kolumny 1.1.2.3 – limit zobowiązań przyjmie wartość 250.000, a mieliście państwo 400.000. 

 Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy radni, którzy wnosili uwagi, zgadzają się? Teraz jest 

wszystko w porządku? Tak? Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze w tym punkcie zabrać głos? Nie 

widzę. Proszę państwa, w takim razie będziemy głosować. Są wszyscy radni na sali, jest 21 

radnych na sali.  
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 I teraz, proszę państwa tak, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice na lata 2019 – 2026, wraz z 

autopoprawkami. Kto z państwa radnych jest za tym proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz - 

Laskowice na lata 2019 – 2026, wraz z autopoprawkami, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           21 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA  NR IV.38.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice na 

lata 2019 – 2026. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały nr XXXII.247.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 31 marca 2017 r.  

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

 Zanim przejdziemy do dyskusji nad tym projektem uchwały, stawiam wniosek o nie odczytywanie 

projektów uchwał od punktu nr 9 do punktu nr 17. Kto z państwa radnych … Proszę? Dobrze, 

będzie zaplanowanie, że jest taki wniosek. Chwilkę cierpliwości prosimy. 

 Proszę państwa, pojawi się za chwileczkę ten wniosek, natomiast proszę państwa o potwierdzenie 

obecności, ponieważ zmienił nam się stan. Potwierdzamy obecność. Państwo radni, proszę 

potwierdzić obecność – dobrze? Proszę państwa, 20 osób jest, 20 radnych na sali, jedna osoba jest 

nieobecna. 

 

Salę obrad opuściła radna Karolina Kolado, w związku z tym w obradach IV Sesji uczestniczy 20 radnych. 

 

 I teraz tak, postawiłam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 9 do punktu nr 

17. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 9 do punktu nr 17 

głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -         18 

  przeciw - 1 

  wstrzymało się - 1 

 - wniosek został przyjęty – 

 

 I w tej chwili, proszę państwa, powracamy do punktu dotyczącego udzielenia pomocy rzeczowej 

dla Województwa Dolnośląskiego. Ponieważ to było w materiałach na sesję, państwo radni 

jesteście zapoznani, czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos? Pan 

Przewodniczący Krzysztof Woźniak. W kolejności, pan Przewodniczący Komisji Tadeusz Babski. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie 

burmistrzowie, chciałem poruszyć temat właśnie udzielenia pomocy Województwu 

Dolnośląskiemu jeśli chodzi o przebudowę, która jest realizowana na drodze wojewódzkiej 455.  

À propos ścieżki pieszo-rowerowej, panie Burmistrzu bardzo dziękuję oczywiście za tę inwestycję 

w imieniu mieszkańców, ponieważ praktycznie rzecz biorąc od 2015 roku Gmina Jelcz-

Laskowice, wspólnie z samorządem Województwa Dolnośląskiego, modernizuje tę drogę 

począwszy od miejscowości Łęg. Jesteśmy obecnie na Osiedlu Jelcz, będzie realizowana ta 
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inwestycja, dokończona ta inwestycja – tak jak pan powiedział – do ulicy Oławskiej jeśli chodzi  

o ten ciąg pieszo-rowerowy. Natomiast chciałbym też zwrócić uwagę na jedną rzecz, że warto by 

było tę współpracę kontynuować z Województwem Dolnośląskim i zabiegać o dalsze prace 

remontowe na tej drodze ze względu na to, że oczekiwania mieszkańców, zarówno  

ul. Wrocławskiej jak i ul. Oławskiej tam, gdzie przebiega droga wojewódzka, są następujące,  

a mianowicie chodzi o jezdnię, która jest popękana i te pęknięcia są na tyle poważne, że transport 

ciężki, który przechodzi do strefy ekonomicznej, po prostu jak przejeżdżają te auta to w domach 

zastawy obiadowe się trzęsą w meblach i komfort życia też jest naprawdę trudny. Zarówno 

chodnik tam przy ul. Wrocławskiej też no jest w kiepskim stanie. I ja mam tylko taką prośbę, bo 

nie chcę przedłużać, żeby jak się uda, bo wiemy, że nie jest to możliwe żeby od razu pewne rzeczy 

zrobić, ale to porozumienie jeśli można by było kontynuować tak żeby w następnych latach 

mogłoby dojść do przebudowy i poprawy życia mieszkańców w tej części miasta to mieszkańcy na 

pewno będą wdzięczni, będą o tym pamiętać. Panie Burmistrzu, bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak jak już powiedział pan radny 

Woźniak, od miejscowości Łęg chodnik do Osiedla Jelcz, później już bez naszego udziału 

Dolnośląska Służba Dróg i Kolei wykonała nową nawierzchnię od Łęgu do ul. Zachodniej 

praktycznie. To porozumienie, o którym dzisiaj mówimy, dotyczy odcinka ścieżki pieszo-

rowerowej od ul. Zachodniej do praktycznie, na wysokości Auto-Matunin, przed zatoką 

autobusową, wjazd do Auto-Matunin. I tu, proszę państwa, zgodnie z zawartym porozumieniem 

Dolnośląska Służba Dróg i Kolei … myśmy mieli dofinansować resztę, natomiast Dolnośląska 

Służba Dróg i Kolei, czyli budżet Województwa Dolnośląskiego, dawał nam 50% kosztów prac 

budowlanych. I zgodnie z tym porozumieniem, już po rozliczeniu, bo zadanie zostało wykonane, 

myśmy ponieśli koszty dokumentacji, koszty archeologa, koszty nadzoru i 50% kosztów, czy 

nakładów inwestycyjnych. I teraz różnica pomiędzy uchwałą poprzednią, a tą obecną, żeby temat 

zamknąć rozliczenia, wynosi … poprzednia uchwała to była wysokość pomocy: 483.390 zł,  

a projekt dzisiejszej to jest 488.880 zł, to jest niecałe pięć tysięcy złotych. I to zamyka temat 

odcinka – tak jak powiedziałem – od ul. Zachodniej do wjazdu do Auto-Matunin. Jest już na etapie 

praktycznie końca uzgodnień i lada moment powinniśmy dostać już zgłoszenie z Urzędu 

Wojewódzkiego, bo to droga wojewódzka, na realizację kolejnego fragmentu od wjazdu do Auto-

Matunina, poprzez zatokę autobusową, do skrzyżowania z ul. Oławską z przebudową tego 

skrzyżowania. Nie będzie tam sygnalizacji świetlnej, bo DSDiK się na to nie zgadza, bo robili 

badania i tej nie będzie, natomiast będzie przebudowane to skrzyżowanie tak, że będzie ścieżka 

rowerowa do ul. Oławskiej. I tu, proszę państwa, co roku, do 01 sierpnia bodajże, Gmina składa 

wniosek do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei w zakresie udzielenia pomocy dla Województwa 

Dolnośląskiego w zakresie, czy to budowy ścieżek rowerowych, chodników, czy ewentualnie 

przebudowy nawierzchni. I taki wniosek był składany w przypadku też i w Biskupicach przy 

drodze wojewódzkiej. Ale, proszę państwa, jest program budowy dróg obowiązujący 

Województwo Dolnośląskie i Dolnośląską Służbę Dróg i Kolei, który mówi, że taki wniosek 

można składać tylko i wyłącznie w terenach zabudowanych i to jest po pierwsze. Im więcej 

dofinansowania, no maksymalne jest 50%, Gminy, robót budowlanych, w tym jest większa szansa 

otrzymania takiego, spisania takiego porozumienia i realizowania tychże inwestycji. Jeżeli chodzi 

o nawierzchnie drogowe, my występujemy do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei z wnioskami, 

mieszkańcy występują. Odpowiedź jest – pan radny Babski ma szczegółową odpowiedź jaka jest 

ocena, bo ocena stanu technicznego właśnie odbywa się na podstawie tego obowiązującego 

programu. I tutaj czy nam się uda? No mam taką nadzieję. Bo powiem państwu tak, że realizując 

chodnik, bo to była pierwsza inwestycja w mojej kadencji realizowana z Dolnośląską Służbą Dróg 

i Kolei, rozmawiałem z Dyrektorem Lochem, że mówię, że jak zrobimy chodnik i nam się to uda, 

czy będzie nowa nawierzchnia. Powiedział, że niewykluczone. No i nie wykluczył i nawierzchnia  

z Łęgu do Zachodniej jest. Czy będzie tak, czy się nam uda zrobić nową nawierzchnię od 

Zachodniej do Oławskiej – będziemy na pewno wnioskować, będziemy się starać. Tyle. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 



 29 
W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII.247.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA  NR IV.39.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

 

w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII.247.2017 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 

31 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 10: Podjęcie uchwały  

w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich oraz Zarządów Osiedli. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Czy 

będziemy kworum w tej chwili jeszcze sprawdzać, tak? To bardzo państwa proszę, ponieważ jedna 

osoba wyszła, jeszcze raz potwierdzić swoją obecność na sesji. Dziękuję bardzo, w tej chwili 

mamy na sali … 

 Jeszcze raz. Bardzo prosimy panie radny o potwierdzenie obecności na sali. Proszę państwa, 20 

radnych. Dziękuję bardzo. Przepraszam. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za podjęciem uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich i Zarządów 

Osiedli proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich oraz Zarządów 

Osiedli, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA  NR IV.40.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

  

w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich oraz Zarządów Osiedli. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 11, to jest punkt dotyczący: Podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady  Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy  

w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem planu pracy tej Komisji 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 

Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 
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UCHWAŁA  NR IV.41.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

  

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 12, to jest: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa.  

 Kto z państwa radnych chciałby zabrać, w sprawie tego planu pracy, głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem planu pracy tej komisji 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. I już nam się wynik wyświetlił. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.42.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  

na 2019 rok. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 13, to jest: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy  Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia.  

 Czy w sprawie tego projektu planu ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem tego planu pracy proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw – nie ma. Kto się wstrzymał – nie ma. Wyświetla nam się 

wynik. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia 

Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.43.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady  

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, jest to: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady  Miejskiej w Jelczu-
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Laskowicach. Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem planu pracy tej komisji 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. I już nam się wynik wyświetlił, więc nie ma głosów 

przeciwnych i wstrzymujących. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.44.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady  Miejskiej 

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –    przechodzimy do punktu nr 15: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych. 

 Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego planu proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. I już nam się wynik wyświetlił. Nie ma głosów przeciw i wstrzymujących się. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw 

Mieszkaniowych Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.45.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych 

Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  przechodzimy do kolejnego punktu, jest to punkt nr 16: Podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

 Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego planu pracy proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. I nie ma głosów przeciw, nie ma głosów wstrzymujących się. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.46.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 
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w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

na 2019 rok. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 17: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy w 

takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego planu pracy proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Wyświetla nam się wynik. Nie ma głosów przeciw, nie 

ma głosów wstrzymujących. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           20 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta – 

 

UCHWAŁA  NR IV.47.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 

 

w sprawie przyjęcia planu pracy  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, wyczerpaliśmy blok uchwał i przechodzimy do punktu 

osiemnastego, który dotyczy: Informacji o wypoczynku zimowym dzieci i młodzieży Miasta  

i Gminy Jelcz-Laskowice z uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 19: Komunikaty organów 

Gminy. 

 Ja mam pytanie, czy panu Przewodniczącemu zostało przekazane, że pan … 

 (…) 

 Aha, dobrze. To udzielam głosu Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji panu 

radnemu Michałowi Pakoszowi. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za 

udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, w kwestii ostatniego posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, które dotyczyło, m.in. wniosku złożonego przez pana radnego Tomasza 

Rygielskiego, informuję, że komisja nie wypracowała stanowiska w kwestii tego wniosku z tego 

tytułu iż Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej nie posiadał jeszcze niezbędnych danych, które 

spłyną do niego do końca tego miesiąca, do końca stycznia. Z tego tytułu też postanowiliśmy, no 

po ustaleniu poprzednio terminu na miesiąc luty, zwołać kolejne posiedzenie i pochylić się po raz 

kolejny nad tym tematem tego wniosku, który dotyczył właśnie obniżenia opłat za usługę wywozu 

nieczystości płynnych w miejscowościach gminy Jelcz-Laskowice, w których nie ma obecnie 

instalacji zbiorowego odprowadzenia ścieków. Pan Prezes zobowiązał się do tego, że przedstawi 

konkretne dane i propozycje, tak że pochylimy się nad tym tematem raz jeszcze w miesiącu lutym. 

O posiedzeniu i o terminie poinformuję państwa za pośrednictwem Biura Rady. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłaszają się radni. Pan Marek Starczewski. Proszę 

bardzo. 

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, Szanowni państwo, ja chciałbym w tym 

momencie, w tym punkcie poinformować, że akcja, którą prowadziliśmy podczas, od połowy 
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grudnia do 06 stycznia, której celem było, m.in. w sołectwie Biskupicach Oławskich, organizacja 

imprezy wigilijnej, a następnie Koncertu Noworocznego. Prowadzona była również, wśród 

państwa, zbiórka środków finansowych dla polskiej szkoły w Szczyrcu na Ukrainie. Łącznie udało 

nam się zebrać kwotę 2.500 zł, która została przekazana księdzu dr Aleksandrowi Biszko 

proboszczowi tamtej parafii właśnie na cele związane z remontem tej szkoły. (…) może pan 

Burmistrz bliżej powie, ale byliśmy z delegacją, zawieźliśmy te wszystkie dary, które udało się 

zgromadzić: słodycze, materiały biurowe, kosmetyki i szereg innych rzeczy dla właśnie tej 

polskiej szkoły. Tam się zmieniła dyrekcja tej szkoły. Mieliśmy przyjemność zobaczyć nowe 

pomieszczenia po kapitalnym remoncie. I w tym momencie ostatnim takim ogniwem był węzeł 

sanitarny i te środki, które udało nam się przekazać właśnie w pierwszym rzucie pójdą na zakup 

materiałów żeby już skończyć, zapewnić tym dzieciom uczęszczającym tam, do tej szkoły, 

odpowiednie po prostu warunki sanitarne takie jak – no powiedzmy sobie – powinny w XXI 

wieku obowiązywać. Chcę również podziękować Burmistrzowi za to, że pojechaliśmy, 

zawieźliśmy to wszystko co udało się zgromadzić. No i przekazać dla państwa również 

podziękowania w imieniu tej wspólnoty szczyreckiej, polskiej i dyrekcji szkoły. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja chciałem się odnieść 

jeszcze do wydarzenia z 31 grudnia, czyli Biegu Sylwestrowego oraz pomocy, której miałem 

przyjemność kierowniczyć zarówno organizacji biegu, jak i zbiórce charytatywnej na rzecz 

sześcioletniej Natalii. I chciałem poinformować o zbiórce, która się odbyła w tym dniu. Zbiórka 

była przeprowadzona w dniu biegu oraz poprzez licytację na Facebooku i łączna kwota, jaka 

wpłynęła 10 stycznia na konto oławskiej Fundacji „Krok po Kroku”, której ta dziewczynka jest 

podopieczną, jest to 15.860,04 zł i do tego symbolicznie pięć funtów, pół dolara i dwa eurocenty, 

które dziewczynka jakby otrzymała w takim prezencie, które nie zostały wpłacone na konto no  

z racji – wiadomo – jakiegoś przewalutowywania niepotrzebnego. I chciałem podziękować panu 

Burmistrzowi też za wsparcie  organizacyjne Biegu Sylwestrowego oraz radnym, którzy 

uczestniczyli w zawodach, w biegu, w pomocy finansowej. No pomoc jest doraźna i pozwoli 

dziewczynce na sfinansowanie medycznej marihuany, która jest tutaj niezbędnym lekiem przy 

utrzymaniu tej dziewczynki przy funkcjonowaniu, przy lekoodpornej padaczce. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Tadeusz Babski. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

członków Komisji Samorządu i Prawa informuję, że zgodnie z planem pracy komisja spotyka się 

05 lutego, godzina 16.00, przed Urzędem Miasta. Będziemy wizytowali najnowsze ochotnicze 

straże pożarne. Zaczniemy od nowego budynku na osiedlu laskowickim. Reasumując, 05 lutego, 

wtorek, godzina 16.00, przed Urzędem Miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pani radna Janina Hernas. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Janina Hernas – pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, panowie burmistrzowie, jako Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia 

informuję, że 04 lutego, o godzinie 16.00 zwołuję komisję naszą w budynku Urzędu Miasta  

i Gminy. Tematem będzie, według planu pracy, Informacja dotycząca funkcjonowania Miejsko – 

Gminnego Centrum Kultury w jelczu-Laskowicach i Miejskiej Biblioteki Publicznej. Zapraszam. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, mój komunikat w tym punkcie jest taki, 

że dla wszystkich państwa radnych czekają - na wszystkich państwa radnych – w Biurze Rady 

bilety na Galę Karnawałową „Amore Italiano in opera”. Takie bilety są dla państwa do odbioru. 

Koncert odbędzie się 16 lutego w hali Centrum Sportu i Rekreacji o godzinie 18.00. Bardzo 

dziękuję, to był mój komunikat na koniec. 

 Nikt się więcej nie zgłosił do dyskusji proszę państwa i w takim razie zamykam ten punkt.  

Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzę do punktu dwudziestego. Zamykam obrady IV Sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Bardzo państwu dziękuję za obecność na dzisiejszej sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.40 zakończyła obrady  

IV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 


